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Să asigurăm transportul 
materialului lemnos cu atelaje

Zilnic, în pădurile patriei noastre, mun
citorii și tehnicienii forestieri antrenați în 
întrecerea socialistă luptă pentru îndepli
nirea și depășirea sarcinilor de plan. Ca 
urmare a muncii avîntate a muncitorilor 
forestieri, sporește cantitatea de material 
lemnos menit să satisfacă nevoile crescîn- 
de ale Industriei, să contribuie ia aprovi
zionarea cu combustibil a oamenilor mun
cii de la orașe și centre muncitorești.

In perioada actuală un număr crescînd 
de țărani muncitori participă cu atelajele 
la asigurarea transportului materialului 
lemnos. Țărănimea muncitoare își aduce 
și pe această oale contribuția la dezvolta
rea industriei socialiste, la aprovizionarea 
oamenilor muncii de la orașe și sate cu 
lemne de foc și de construcție. Totodată 
efectuînd transportul materialului lemnos 
cu atelajele, țărănimea muncitoare își îm
bunătățește nivelul de trai prin dobîndi- 
rea de cîștiguri sporite.

In unele regiuni ale țării ca de pildă 
Hunedoara și Stalin, comitetele executive 
ale sfaturilor populare privesc transportul 
materiaiului lemnos cu atelajele ca pe o 
importantă sarcină politico-economică. In 
aceste regiuni, comitetele executive ale 
sfaturilor populare s-au fngrijit de organi
zarea trasului și scosului lemnului din pă
dure, de ținerea evidenței și de planifica
rea atelajelor. Totodată, ele au luat din 
timp măsurile necesare pentru întreținerea 
și repararea drumurilor pe care se efec
tuează transporturile, s-au îngrijit de pla
ta la timp a cărăușilor.

In alte regiuni ale țării însă — 
Bîrlad, Bacău — transportul materialului 
lemnos cu atelajele se desfășoară în con
dițiuni nesatisfăcătoare. Multe comitete 
executive ale sfaturilor populare, neso
cotind sarcinile ce le revin în legătură 
cu transportul materialului lemnos, au 
lăsat ca lucrurile să meargă de la sine, 
aducînd astfel prejudicii serioase unor 
sectoare de activitate ale economiei națio
nale, periclitîndu-le îndeplinirea sarcini
lor de plan. Aceste comitete executive 
dau dovadă de neînțelegere a faptului că 
sarcina transportării materialului lemnos 
cu atelajele este parte integrantă a pla
nului de stat și că îndeplinirea ei este 
obligatorie.

Una di.n lipsurile care frînează asigura
rea transportării materialului lemnos cu 
atelajele constă în munca nesatisfăcătoare 
dusă de către unele comisii de transport 
regionale, raionale și comunale, lipsei de 
îndrumare și control a comitetelor execu
tive respective. Aceste comisii de trans
port nu cunosc situația de l>a gurile de ex
ploatare, nu sprijină în suficientă măsură 
organele în subordine și nu iau măsuri 
pentru înlăturarea lipsurilor.

Programînd atelajele, comitetele execu
tive ale sfaturilor populare au datoria să 
asigure transportarea rapidă a materialu
lui lemnos de la păduri la gurile de încăr
care. In această direcție sarcini importante

revin comisiilor de transport care trebuie 
să urmărească zilnic realizarea viteze: 
medii de transport a atelajelor.

In vederea asigurării transportului ma
terialului lemnos cu atelajele, comitetele 
executive ale sfaturilor populare trebuie 
să mobilizeze pe deputați astfel ca aceștia 
prin exemplul lor personal să antreneze 
masele țărănimii muncitoare la această 
acțiune. Un mijloc important de antre
nare a țărănimii muncitoare îl constituie 
stimularea întrecerii patriotice pe circum
scripții electorale comunale, sate și co
mune.

Pentru o bună desfășurare >a acțiunii de 
transport a materialului lemnos cu atela
jele, comitetele executive ale sfaturilor 
populare au sarcina de a se preocupa de 
asigurarea bunei întrețineri a drumurilor 
pe care se efectuează transporturile. In 
acest sens comisiile permanente de gospo
dărie comunală și industrie locală tre
buie antrenate în mai mare măsură la 
acțiunea de transport a materialului lem
nos cu atelajele.

Asigurarea transportului materialului 
lemnos cu atelajele depinde în bună mă
sură și de felul cum celelalte organe inte
resate în această privință, unitățile fores
tiere aparținînd Ministerului Industriei 
Lemnului, Hîrtiei și Celulozei, direcțiile re
gionale silvice, etc. se vor preocupa să 
asigure în mod ritmic și în cele mai bune 
condițiuni cantitățile de material lemnos, 
astfel ca ele să poată fi încărcate și 
transportate imediat. In nici un caz nu 
trebuie să se mai întîmple ca atelajele 
să se întoarcă goale deoarece n-au găsit 
în pădure lemn pregătit pentru transport. 
Unitățile aparținînd ministerelor producă
toare de material lemnos sînt datoare 
totodată să asigure buna întreținere a 
drumurilor de acces în păduri și a celor 
care duc la gurile de exploatare. In ace
lași timp întreprinderile forestiere de ex
ploatare și transporturi trebuie sprijinite 
în mod temeinic de către organele Minis
terului Industriei Lemnului, Hîrtiei și Ce
lulozei pentru a întreține și folosi în bune 
condițiuni mijloacele proprii de transport.

Comitetele executive ale sfaturilor popu
lare din regiunile, raioanele și comunele 
patriei au datoria să asigure plata la timp 
a cărăușilor și a primelor stimulative în 
bani și alimente în conformitate cu preve
derile legale, luînd totodată măsuri împo
triva tuturor acelora care fac greutăți că
răușilor la primirea drepturilor ce li se 
cuvin.

Transportarea materia ludul lemnos cu 
atelajele poate și trebuie să fie intensifi
cată. Folosind din plin fiecare zi, comi
tetele executive ale sfaturilor populare sînt 
datoare să asigure transportul materialu
lui lemnos cu atelajele, să asigure aprovi
zionarea cu materialul lemnos necesar în
deplinirii planului industriei noastre so
cialiste precum și aprovizionarea popu
lației cu lemne de foc și de construcții.

Recepția oferita de ambasadorul 
R P. Bulgaria la București

La 9 septembrie, cu prilejul celei de a 
11-a aniversări a eliberării Bulgariei de sub 
jugul fascist, S. D. Pavlov, ambasadorul 
R. P. Bulgaria la București, a oferit o re
cepție la Casa Centrală a Armatei.

Au participat tovarășii: Gh. Gheorghiu- 
Dej, dr. Petru Groza, Al. Moghioroș, Miron 
Constantineșcu, P. Borilă, C. Pîrvulescu, 
J. Fazekaș, Constanța Crăciun, A. Bunaciu, 
Stelian Moraru, N. Cioroiu, M. Macavei, M. 
Roșianu, T. Rudenco, miniștri, membri ai

C.C. al P.M.R., al Prezidiului Marii Adu
nări Naționale, tnalțl funcționari de stat, 
conducători al organizațiilor obștești, oameni 
ai științei și artei, militari.

A luat parte acad. M. B. Mitin, redactor 
șef al,ziarului „Pentru pace trainică, pentru 
democrație populară!".

Au participat membri al corpului diploma
tic.

Recepția s-a desfășurat într-o atmosferă 
cordială. (Agerpres)

Solemnitatea de la Monumentul 
Eroilor Sovietici

Cu prilejul celei de a 11-a aniversări a 
eliberării Bulgariei de către Armata Sovie
tică, vineri dimineața, ambasadorul R. P. 
Bulgaria, la' București, Stoian Pavlov, înso
țit de membrii Ambasadei a depus o coroa
nă de flori la Monumentul Eroilor Sovietici 
din Piața Victoriei.

La solemnitate au luat parte tovarășii N. 
Cioroiu, locțiitor al ministrului Afacerilor 
Externe, general-maior St. Koștyal, Dionisie 
lonescu, directorul protocolului din Ministe
rul Afacerilor Externe. Aurel Mălnășan, di
rector în Ministerul Afacerilor Externe, și 
alții.

Au fost de față A. A. Epișev, ambasadorul 
Uniunii Sovietice la București și alți mem
bri ai Ambasadei U.R.S.S.

După depunerea coroanei, cei prezenți au 
păstrat un moment de reculegere în memo
ria glorioșilor ostași sovietici căzuți în lup
ta pentru eliberarea popoarelor de sub ju
gul fascist.

Au mai depus jerbe de flori la Monumen
tul Eroilor Sovietici reprezentanți ai oame
nilor muncii de naționalitate bulgară din. 
R.P.R. (Agerpres).

O gală a filmului bulgar
Vineri după amiază, cu prilejul celei de a 

II-a aniversări a eliberării Bulgariei, a avut 
loc la cinematograful Magheru din Capitală 
o gală a filmului bulgar, prezentată de Ins
titutul Romîn pentru Relațiile Culturale cu 
Străinătatea.

Tov. Ion Mihal, director adjunct în Insti
tutul Romîn pentru Relațiile Culturale cu 
Străinătatea, a făcut prezentarea filmului 
„Drum neliniștit", o nouă realizare a stu
dioului de filme artistice din Sofia.

A rulat apoi filmul „Drum neliniștit" care 
a fost primit cu căldură de asistență.

Sosirea în Capitală 
a ministrului Finanțelor 

din Finlanda
Vineri la amiază a sosit în Capitală Vei- 

kko Vennamo, ministrul Finanțelor din 
Finlanda, împreună cu soția, care ne vizi
tează țara la invitația Institutului Romîn 
pentru Relațiile Culturale cu Străinăta
tea.

Pe aeroportul Băneasa oaspeții au fost 
întîmpinați de tovarășii M. Roșianu, preșe
dintele Institutului Romîn pentru Relațiile 
Culturale cu Străinătatea, C. Paraschivescu- 
Bălăceanu, vicepreședinte al Asociației Ju
riștilor din R.P.R., Octav Livezeanu și 
alții.

A fost de față Mattl Pyyko, însărcinatul 
cu afaceri ad-interim al Finlandei la 
București.

30 milioane de cutii de conserve 
peste plan

Pe lîngă îmbunătățirea calității produ
selor și lărgirea sortimentelor, colectivele 
fabricilor de conserve de legume și fructe 
din cadrul Ministerului Industriei Alimen
tare se străduiesc să realizeze și să depă
șească sarcinile de plan.

In perioada 15 mai — 1 septembrie, unită
țile Direcției generale a conservelor de le
gume și fructe au dat peste prevederile 
planului cincinal 30 milioane de cutii și 
borcane cu conserve de legume în apă și 
ulei, paste tomate, compoturi, gemsuri și 
altele.

In fruntea unităților sînt fabricile de 
conserve „Grivița" șl „Flora" din București, 
„Fructonil" diin Giurgiu, „Arovit" din Ora
dea care au dat peste plan numai in luna 
august mai mult de 135.000 cutii și bor
cane cu conserve de legume și fructe.

Concursul grupelor sanitare 
ale Crucii Roșii

In ultimele săptămîni în întreaga țară 
s-au desfășurat fazele raionale și regionale 
ale concursului grupelor sanitare ale Crucii 
Roșii. La concursurile desfășurate pe orașe, 
raioane și regiuni, au luat parte peste 16.000 
echipieri sanitari.

Duminică 11 septembrie, ora 9, va avea 
loc pe Stadionul Tineretului din București, 
faza republicană a concursului, la care cele 
19 grupe sanitare cîștigătoare ale concursuri
lor regionale vor da bătălia pentru locul 
de grupă fruntașă pe țară.

VEȘTI DIN GOSPODĂRIILE 
AGRICOLE COLECTIVE

Rodul muncii în colectiv
SUCEAVA (de la corespondentul nostru). 

Pe drept cuvînt, colectiviștii din comuna 
Vlăsineștl, raionul Savani, se mtodresc cu 
recoltele bogate din acest an. De pe cele 3 
ha. cultivate cu orz de toamnă, colectiviștii 
din Vlăsinești au scos 12.880 kg. boabe — 
adică 4293 kg. la ha. Recoltă frumoasă au 
obținut șj la grîu, media realizată fiind de 
2500 kg. la ha.

Țăranii muncitori cu gospodărie Individua
lă își dau acum mai bine seama de avan
tajele lucrării pămîntului pe întinderi mari, 
cu mijloace mecanizate și după cele mai 
avansate metode agrotehnice. De aceea în ra
ioanele Dorohoi, Botoșani, Trușești etc. nu
mărul celor care vor să intre în gospodăriile 
colective existente sau care se constituie, 
crește din zi în zi.
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LA CONACUL 
DIN SÎNTĂMĂRIE
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De la gara „Subcetate" mai la miază 
noapte de Valea Jiului dacă pornești pe 

g jos agale, în mai puțin de un ceas ajittigi

Primele
TIMIȘOARA (de la corespondentul nos

tru). — In satele din jur s-a dus vestea că 
în comuna Remetea Mare a luat ființă o 
gospodărie colectivă. Au trecut abia vreo 
10-12 zile...

Iosif Bologh, președintele gospodăriei co
lective „A 11-a aniversare a eliberării patriei" 
din Remetea Mare nădușise de atîta alergă
tură. De pe fruntea-i lată sudoarea se pre
lingea >pe fața-i arsă de soare. Privirea lui 
cuprinse prima semănătoare, minată cu pri
cepere de colectiviștii Ghecrghe Hotvoth și 
Mihai Cairiach. Semănătoarea se mișca lin 
pe ogorul discuit cu grijă după efectuarea

Recolte
CONSTANȚA (de la corespondentul nos

tru). — Colectiviștii din Țăndărei — raionul 
Fetești, au terminat de mult treieratul griu
lui. Rodul muncii lor de un an este deose
bit de bogat. De pe cele 80 ha. semănate în 
toamnă cu grîu ei au cules 320.000 kg. boa
be, adică 4.000 kg. în medie de pe 1 ha. 
Aceasta înseamnă că au obținut mai bine 
de trei ori mai mult decît țăranii muncitori 
cu gospodării individuale din comună.

succese
arăturilor. La cîțiva pași mal în urmă se 
străduia să țină același țpa6 la semănat se
mănătoarea condusă de colectiviștii Mihai 
lonasiu și Iudita Gyula. Sub mîjnile dibace 
ale colectiviștilor, ambele semănătoare au 
fost folosite din plin, reușindu-se ca în 7 ore 
că se semene 8 ha. cu rapiță.

Tîrziu, spre seară, cînd colectiviștii s-au 
adunat la sediul gospodăriei, los'f Bologh le 
vesti primul succes, primul pas, spre victo
rie : gospodăria colectivă din Remetea Ma
re a izbutit să termine arăturile de toamnă 
și să semene cu rapiță întreaga suprafață 
programată.

bogate
Membrii gospodăriei colective din Hagieni, 

același raion, au cules de pe 80 ha. cîte 
3.100 kg. grîu în medie la ha. față de 1.380 
kg. cît au rezultat în medie la batoza țăra
nilor cu gospodării individuale.

Recoltele obținute de gospodăriile colective 
dovedesc cu prisosință superioritatea mun
cii în comun, a agriculturii mecanizate, pe 
mari întinderi de pămînt, unde se pot apli
ca metodele cele mai avansate.

9,300 kg. cereale pentru fiecare zi-muncă
GALAȚI (de la corespondentul nostru). — 
Gospodăria colectivă din comuna Balta 

Albă, raionul Filimon Sîrbu, este cea mai 
tînărj din raion, fiind constituită în luna 
martie 1955. După predarea în întregime a 
cotelor de grîu și alte cereale către stat și 
achitarea muncilor S.M.T., consiliul de con
ducere al gospodăriei a trecut la calcularea 
produselor ce se cuvin colectiviștilor drept 
avans de 40 la sută.

Datorită recoltelor mari, pentru fiecare zi 
muncă a revenit cîte 9,300 kg cereale. Mulți

colectiviști au primit în aceste zile impor
tante cantități de cereale. Ion Datcu, de 
pildă, pentru cele 172 zile-mtincă, pe care 
le-a efectuat împreună cu soția sa, a pri
mit drept avans de 40 la sută, 1606 kg. grîu, 
22 kg. brînză, 12 kg lină și alte produse.

Colectiviștii din Balta Albă continuă acum 
muncile agricole pentru recolta anului viitor. 
Ei au executat arături adînci pe întreaga 
suprafață destinată culturilor de grîu din 
toamna acestui an și au pregătit semințele 
necesare.

Pregătiri pentru însilozarea nutrețurilor
ORAȘUL STALIN. — In gospodăriile agri

cole colective din raionul Stalin au început 
pregătirile pentru însilozarea nutrețurilor. Pî- 
nă acum, au și fost însilozate aproape 2000 
tone porumb și diferite alte plante de nu
treț. Gospodăria agricolă colectivă din Hăr- 
man a însilozat 700 de tone știuleți de 
porumb, iar gospodăria agricolă colectivă 
din Bod a însilozat 400 tone diferite furaje.

Mari cantități de furaje se însilozează și în

celelalte gospodării agricole colective din 
regiune. De curînd, în gospodăriile colec
tive din regiune s-a terminat construirea a 
încă lO silozuri și sînt în curs de executare 
lucrările de construcții a 12 silozuri cu o ca
pacitate de 5—10 vagoane fiecare.

In gospodăriile agricole de stat, unde pînă 
acum au fost construite silozuri cu o ca
pacitate de înmagazinare de 900 tone, s-aq 
însilozat 137 tone de furaje.

COMUNICAT
cu privire la cea de a 6-a sesiune a Comisiei 
sovieto-romîne de colaborare tehnico-științifică

In luna august a.c. a avut loc la Bucu
rești cea de a 6-a sesiune a Comisiei so
vieto-romîne de colaborare tehnico-științi- 
fică.

La sesiune au fost discutate problemele 
schimbului reciproc de realizări tehnico- 
științifice în domeniul industriei, transpor. 
turilor, agriculturii și ocrotirii sănătății.

In urma discuțiilor s-a adoptat o hotărire, 
pe baza căreia Uniunea Sovietică va acorda 
ajutor tehnico-științific și de producție Re
publicii Populare Romîne prin trimiterea de 
specialiști sovietici pentru consultații în do
meniul industriei petrolului, centralelor elec
trice, construcției de mașini și transporturi
lor, precum și prin transmiterea documenta
ției tehnice și de proiectare pentru fabrica
rea cauciucului sintetic pe baza materiilor 
prime, nealimentare, desenelor pentru produc
ția utilajelor necesare industriei petrolului, a 
tractoarelor, industriei construcțiilor navale, 
industriei constructoare de mașini și altor 
ramuri ale industriei.

In același timp, Uniunea Sovietică va pri

Un nou fip de instalație
Tehnica romînească a realizat un nou tip 

de instalație pentru curățirea țițeiurilor.
Noua instalație curăță în mod automat și 

continuu diferitele categorii de țiței prove
nite din schele, separarea impurităților fă- 
cîndu-se prin metoda filtrării electrice. S-a 
ajuns astfel ca țițeiuri cu un procent de 
impurități (sare, apă, humă) până la~ 80 
la sută, să fie trimise rafinăriilor curățite 
aproape complet. In acest fel, din drumul 
țițeiurilor spre locurile de prelucrare au 
fost eliminate fazele de depozitare și de 
pretratare. Cu una din instalațiile automate, 
pusă în funcție la o schelă, se realizează 
un debit zilnic de 3000 tone de țiței curat, 
prin folosirea a numai doi muncitori. Dato
rită înaltei productivități a instalației, va-

LA UZINELE ,,GH. DIMITROV**-

Printre întreprinderile de bază ale industriei noastre constructoare de mașini se 
numără și uzinele de vagoane „Gh. Dimitrov" din Arad. Marca acestor uzine a 
devenit bine cunoscută în întreaga țară. O găsim pe vagoane de călători care 
străbat țara de Ia un cap la altul, o poartă vagoane de marfă care transpor
tă cantități Însemnate de mărfuri industriale.

In anii cincinalului muncitorii, inginerii și tehnicienii din aceste uzine au a- 
cumulat o bogată experiență în lupta pentru îndeplinirea planului. Așa a fost po
sibilă sporirea simțitoare an de an a producției de vagoane precum și îmbună
tățirea continuă a calității ei.

In clișeul din stînga : Mai multe șiruri de roți gata construite necesare fa
bricării vagoanelor, așteaptă rîndul la montaj.

mi specialiști romîni care se vor documenta 
asupra mecanizării lucrărilor miniere, a rea
lizărilor transportului feroviar, producției 
extractului de porumb și a glucozei, celulo
zei sulfitice și asupra problemelor depozi
tării produselor agricole.

La rîndul ei, Republica Populară Romînă 
va transmite Uniunii Sovietice documentația 
tehnică pentru fabricarea utilajelor folosite 
in industria electrotehnică, chimică, forestie
ră și în alte ramuri ale industriei.

Un grup de specialiști sovietici se va do
cumenta în Republica Populară Romînă a- 
supra realizărilor tehnice din industrie, cons, 
trucții, transporturi, agricultură și ocrotirea 
sănătății.

Lucrările celei de a 6-a sesiuni s au des
fășurat într-o atmosferă de înțelegere reci
procă prietenească.

In cursul lucrărilor celei de a 6-a sesiuni 
a Comisiei, delegația sovietică a vizitat o 
serie de întreprinderi industriale și instituții 
cultural-educative din Republica Populară 
Romînă.

penfru curățirea tifeiului
loarea investițiilor necesare construirii ei 
se amortizează în decurs de cîteva luni.

Economiile pe care le aduce această ins
talație se ridică la suma de un milion lei lu
nar. Prin înlocuirea procedeului de tratare 
chimică a țițeiurilor cu acest sistem se eli
berează în folosul economiei naționale în
semnate cantități de acid sulfuric fumans, 
acizi naftenici, amoniac, precum și o canti
tate de energie electrică de peste 5.000.000 
Kw. ore anual.

Acest succes de seamă al industriei noa
stre petrolifere a găsit un viu răsunet și pes
te hotare. In cadrul colaborării internaționale 
tehnico-științifice, proiectele acestei instala
ții au fost livrate țărilor interesate.
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8 la Sintămărie, sat vechi, cuibărit in ju- 
8 rut unui conac unde pină mai ieri a stă- 
8 plnit o familie de conți, iar acum se află 
8 sediul gospodăriei de stat „Minerul".
8 Aflîndu-mă odată la Hațeg, am por- 
g nit de dimineață către sătulețul Stn- 
8 tămăriei. Cernea burniță rece. Ză'ile 
8 stăteau posomorite. Calea era no- 
g roioasă. Dar la răstimpuri adia cite o 
8 boare încărcată de dulce mireasmă. Cobo- 
8 rau țărani dinspre munte cu poveri de 
| mere pătule, ionatane, călugărești, in 
8 care cu coviltire, către fabrica de mur- 
8 meladă. Jn poarta conacului, un om bă- 
o triior in
8 pe umăr.
8 
8 8 
8 8 
8 
8 8

8
8

salopetă și bască, cu un topor | 
Era italian.
mult pe aici, signore?... tntreb 8- De

eu.
— Am
— Excelența sa contele era...
— Da, un cane marino. Un rechino... 
Și zimbind amar, omul îmi povestește 

cum odată contele a avut musafir pe re- 
g gele Ferdinand, cum tot atunci au sosit 
8 și niște altețe străine, cum au pornit la 
8 vinătoare, cum cu săptămini înainte, el 
| și alți oameni le-au pregătit pină sus Ix 
8 munte, cale de kilometri, un covoraș ver- 
%de: o potecă așternută cu cetină. Și, cind 
° drumul a fost gata, i-a închis pe toți in- 
g tr-o magazie pină ce au trecut oaspeții 
8 de soi la vinătoare.
8 — De ce?...
g — Acolo este răspunsul I
8 Și Grazziani, fost argat și vizitiu ani 
8 de zile la conte, mi-arată cu coada topo- 
| rului spre acoperișul conacului. Apoi mă 
8 deslușește că acolo, in pod, s-au aflat fu- 
8 guri de lemn de paltin ce se puneau cind- 
g va pe grumazul iobagilor la muncile 
8 timpului.
8 Despre toate acestea, inscripția bătri- 
| nească de pe frontispiciul conacului nu 
8 pomenește nimic. Pe poarta de onoare 
8 insă, nu mai intră și nu mai ies landouri 
| cu majestăți și altețe, ci cam ocne cu 
8 poveri din roada cîmpurilor, grădinilor, 
8 prisăcilor, vitelor, orătăniilor, ce se in- 
£ dreaptă zilnic spre Petroșani, Petrila, A- 
g ninoasa și alte centre carbonifere. Gosvo- 
8 dăria „Minerul" aprovizionează zeci de 
§ cantine, restaurante șt magazine de stat; 
8 din Valea Jiului, cel mai important ccn- j 
8 tru carbonifer al țării noastre.
g De aici au plecat numai intr-un singur !
8 an 882 tone produse vegetale. In prima 
? jumătate a anului acesta camioanele au 
8 cărat 21.000 ouă, 322 hi. lapte, 3,5 tone 
8 bovine, sute de găini, 1,5 tone porcine, 
| 4 tone ovine, bașca mierea de la cei 250 
8 de stupi și cile altele. Și toate acestea au 
8 ospătat pe cei ce scot din adincuri car- 
| bunele negru, cu sclipiri albăstrii.
i *
8 Sînt abia ceasurile șase dimineața.
8 Soarele încă n-a urcat creasta violetă a 
8 munților de către miazăzi. In biroul său, 
8 directorul gospodăriei pune in bună rin-; 
o duială niște hirtii: procesele verbale de i 
8 starea semănăturilor de pe citerva mii de i 
8 hectare ale celor cinci subsecții de la Riul \ 
| AI&, Riul Bărbat, Sîntămăria-Otrlea. Plopi, ', 
8 Riul de Mori. Mai îngrijește pe deasupra \ 
8 și subsecția avicolă cu cîteva mii de pă- \ 
g sări din lunca Hațegului.
8 Carol Zeller, directorul gospodăriei, e ; 
8 grăbit. II așteaptă afară șarețta ou un cal; 
I roib. Carol Zeller este iinăr, Cind a ter- i 
8 minat școala de agronomi de la Turda.; 
8 a fost trimis la cirma acestui uriaș corn-\ 
8 plex. Sirguința și priceperea sa se vă-1 
8 dese in buna organizare a gospodăriei. I 
g Carol Zeller își părăsește biroul, i 
8 își îmbracă haina scurtă de piele și mă ; 
8 invită să-l însoțesc în treburile care îl j 
g cheamă zilnic la secțiile gospodăriei.
8 Aici, din moși-strămoști a stăplnit nea-1 
8 mul cenților Kendefy. Mici m.ai mult nici j 
| mai puțin; moșiile lor se întindeau pe I 
8 40.000 ha. Mai aveau 3.000 cu podgorii
8 vestite la Tokai. In masivul Retezatului g 
8 stăpineau 24 de munți cu păduri nesfir- 8 
8 y/Ze, cu capre negre, cu mori de apă, cu ? 
8 pășuni, cu boari in ghebe mițoase stind 
g de strajă, asemenea unor steiuri la cire
și zile măririlor lor. Iar dacă un biet creș- 
8 tin, de undeva de departe șl cu mare ru- 
g găminte, a pătruns la conte, acesta l-a 
8 întrebat:
8 
z 
8

Imbătrlnit la ușa conților. 8
8
8
8

t

iI
8
8
8
88

8
8
88
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8
8

8

8 
8 

— Ce vrei ? ?
-—Mi-au luai argafli vaca de gloabă. 
— Unde?
— La Peleaga.
— Unde?
Și omul a mai spus odată numete locu- 

8 lui, iar contele indreptîndu-se către re- 
g rețele cu tapeturi de mătase, a privit lung 
8 harta avuțiilor sale, a dat mirat din u- 
8 meri și a zis:
| — Cum 2 Ș-acolo-i tot moșia mea ?...
8 Azi, avuțiile acestea aparțin poporu’ut. 
g Din belșugul de grîne, carne, lapte, mie- 
8 re, fructe, legume, ouă se îndes- 
8 tulează oamenii din Valea Jiului, miite- 
| rii care se afundau in hrube adinei și 
8 negre ca să trimită lumină ca ziua la 
8 conacul din Sintămărie. E in această 
| schimbare o adincă semnificație... 8
§ IOACHIM BOTEZ 8
4 8
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In clișeul din mijloc : Un aspect din noua hală de montare a vagoanelor de 
marfă.

In clișeul din dreapta : După ce au fost puse la punct, verificate șl înre
gistrate, vagoanele clasă Iau drumul diferitelor depourț de vagoane din țară.

Foto: AGERPRES
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In lupta pentru mărirea rentabilității, co
lectivele întreprinderilor trebuie să-și îndrep. 
te atenția în primul rînd asupra factorilor 
de care depinde nivelul beneficiului din ac
tivitatea de bază, deoarece el reprezintă par 
tea cea mai mare a beneficiului întreprin
derii. Acești factori sînt: a) nivelul prețuri
lor cu ridicata la care se desfac produsele; 
b) nivelul impozitului pe circulație; c) nive. 
Iul prețului de cost al produselor; d) struc
tura sortimentului producției; e) calitatea 
producției.

Intructt nivelul prețurilor cu ridicata și 
impozitului pe circulație este stabilit de stat, 
întreprinderile pot influența prin activitatea 
lor creșterea sau scăderea beneficiului cu a 
jutorul ultimilor trei factori.

★
Condiția hotărîtoare pentru sporirea acu

mulărilor interne și creșterea continuă a ren
tabilității producției este reducerea prețului 
de cost al produselor industriale. Este evi
dent că dacă prețurile cu ridicata și impo
zitul pe circulație rămîn neschimbate, re
ducerea prețului de cost duce la creșterea 
beneficiului, la mărirea rentabilității între 
prinderii

Reducerea prețului de cost se face în pri
mul rînd pe seama creșterii necontenite a 
productivității muncii, pe seama creșterii 
cantității de produse fabricate de un munci
tor în unitatea de timp.

Introducerea tehnicii noi; perfecționarea 
continuă a procesului de producție;, folosi
rea mai bună, extensivă și intensivă, a ca
pacității de producție; mecanizarea muncii 
— în deosebi a operațiunilor care necesită 
un volum mare de muncă și a muncilor grele, 
stimularea pe toate căile a mișcării inova 
torilor și raționalizatorilor; ridicarea califi
cării lucrătorilor; organizarea mai bună a 
producției și a muncii; întărirea disciplinei 
socialiste în întreprindere; antrenarea unui 
număr tot mai mare de muncitori în între
cerea socialistă ducînd la creșterea produc
tivității muncii, permit întreprinderii să re- | 
ducă cheltuielile de producție.

In primul rînd creșterea productivității 
muncii permită «a odată eu creșterea Mie

Trebuie grabnic terminate construcțiile 
pentru înmagazinarea porumbului

Pentru păstrarea recoltei de porumb a a- 
cestui an, recoltă ce se anunță a fi excep
tional de bogată, în întreaga țară se cons
truiesc acum pătule și coșare (arioaie). 
Problema construcțiilor de pătule și coșare 
trebuie să constituie principala preocupare 
cu deosebire în perioada actuală, dat fiind 
că trebuie făcut un mare volum de construc
ții pentru înmagazinarea porumbului. Este 
suficient să amintim, bunăoară, că numai 
în cadrul centrelor regionale de recepționa- 
re sint de construit cu 150 la sută mai 
multe pătule și coșare decît s-au construit 
In anii 1950—1954, luați la un loc. Pe de 
altă parte, recoltarea porumbului se apropie 
iar lucrările la construcțiile pentru păstra
rea știulețiior sînt mult rămase în urmă și 
decurg sub ritmul stabilit.

Vinovate de crearea unei asemenea situa
ții sînt întreprinderile și instituțiile care nu 
și-au îndeplinit în termen și în bune con- 
dițiuni sarcinile ce le revin în construcția 
pătulelor și coșarelor. La întreprinderea de 
prefabricate din Roman (subordonată Mini
sterului construcțiilor) planul de producție 
al pătulelor deabia a fost Îndeplinit in pro
porție de 29 la sută. Au lost prouuse uoar 
8 din cele ,27 pătule planificate. Drept ur
mare, întreprinderea nu a putut face livră
rile in termen. Totodată, in producția de pre
fabricate a întreprinderii din Roman există 
serioase deficiențe legate de calitatea pro
duselor. Pe șantierele de construcție din 
Constanța au fost trimise diferite părți ale 
pătulelor care, din cauza proastei execuții, 
nu pot fi asamblate normal, ceea ce crează 
greutăți la montare. Asemenea lipsuri se 
găsesc și la celelalte întreprinderi de pro
ducere a prefabricatelor pentru construcții 
de pătule (întreprinderile din Brăila și Pe
troșani).

Lipsuri serioase au în activitatea lor și 
Trusturile regionale de construcții locale, 
subordonate Ministerului gospodăriei comu
nale și industriei locale. Semnificativ în a- 
ceastă privință este exemplul de la șantierul 
Tutova al trustului regional pentru construc
ții locale din Iași. Aici au existat toate 
condițiile ca lucrarea să fie executată la ter
menul stabilit: 30 octombrie 1955. Pînă în 
prezent însă, lucrările n-au fost nici pe ju
mătate realizate. Mergîndu-se într-un aseme
nea ritm, patului de la Tutova nu va putea 
fi terminat la timp din cauza lipsurilor e- 
xistente în organizarea muncii și în apro
vizionarea cu materiale. Același lucru poate 
fi spus despre șantierul de la Dîngeni (a- 
parținînd trustului regional de construcții 
locale Suceava). Acum, cînd lucrările tre
buiau să fie spre sfîrșit, planul la acest 
șantier este îndeplinit doar în proporție de 
13 la sută.

In construcția de pătule și coșare, un rol 
important îl au serviciile de construcții din 
cadrul centrelor regionale de recepționare, 
care au primit sarcina să execute o sea
mă de lucrări în regie. Ocupîndu-se cu se
riozitate de construcția pătulelor și coșare 
lor pentru înmagazinarea porumbului, servi
ciul de construcții din cadrul centrului de 
recepționare al regiunii Baia Mare a izbutit 
să-și îndeplinească planul în proporție de 
peste 80 la sută. Tot atît de frumoase sînt 
și realizările din regiunea Bacău, unde pla

Produsele industriei noastre ușoare 
apreciate peste hotare

Produsele industriei ușoare din țara noa
stră sînt mult apreciate peste hotare. Țara 
noastră exportă cantități însemnate de țe
sături de bumbac, articole de sticlărie, piei, 
confecții de blană, haine de piele în diverse 
țări.

Pe piețele Chinei, Finlandei, Olandei, 
Republicii Democrate Germane, pot fi gă
site țesături romînești de bumbac, ca pînză 
albită și nealbită, șifon, stambă, florela. 
zefir, barchet, etc. In Indonezia, Liban, 
Turcia, Cipru și Danemarca sînt foarte 
mult căutate serviciile de sticlă pentru apă, 

nul este îndeplinit în aceeași măsură. In 
alte regiuni însă, serviciile regionale de 
construcții din cadrul C.R.R. au nesocotit 
sarcinile ce le revin. Așa stau lucrurile în 
Regiunea Autonomă Maghiară, unde planul 
lucrărilor este departe de a fi măcar pe ju
mătate îndeplinit. In regiunea Arad, la trei 
dintre cele cinci pătule ce urmează a fi 
construite în regie, pînă la sfîrșitul lunii 
august, nici nu s-au pornit încă lucrările.

A lăsa să dăinuie o asemenea situație în
seamnă a pierde o bună parte din recolta 
de porumb a acestui an, ceea ce, evident, 
nu poate fi admis. Există suficiente posibi
lități pentru a asigura din vreme spațiile 
necesare pentru depozitarea porumbului, 
pentru a face ca recolta să nu se piardă. 
Ca să punem în valoare posibilitățile exis
tente e nevoie de un singur lucru: toate în
treprinderile și instituțiile care au sarcini 
legate de construirea pătulelor și coșarelor 
in care urmează să fie păstrat porumbul, să 
și le îndeplinească fără nici un fel de în 
tîrziere. Organele răspunzătoare din Mini
sterul construcțiilor, Ministerul gospodăriei 
comunale și industriei locale, și Ministerul 
colectărilor, au datoria să ia măsuri pentru 
Ca întreprinderile subordonate să-și îndepli
nească în termen și îri condițiuni calitative 
corespunzătoare obligațiile ce le revin în 
construirea pătulelor și coșarelor pentru de
pozitarea porumbului,

O problemă de care depinde în bună mă
sură reușita lucrărilor de construcție a pă 
tulelor și coșarelor este asigurarea materia
lelor. Firește că în această privință direcțiile 
regionale silvice au de spus un cuvînt hotă- 
rîtor prin punerea la dispoziția întreprinde
rilor de construcții a materialului lemnos 
repartizat. Dar problema materialului nece 
sar construcțiilor de pătule și mai cu seamă 
pentru coșare (arioaie), poate și trebuie să 
fie rezolvată și prin folosirea resurselor lo
cale existente în fiecare regiune.

Atunci cînd există preocupare pentru fo
losirea resurselor proprii de material se pot 
obține realizări însemnate. Adevărul acesta 
este dovedit cu prisosință de Direcția regio
nală Craiova P.T.T. care a furnizat 129 
stîlpi de telegraf uzați, care sînt folosiți în 
construirea pătulelor. In schimb Direcția 
regională Craiova C.F.R., deși dispune de 
resurse asemănătoare (traverse vechi, scoa
se din uz), nu le-a pus la dispoziția între
prinderilor de construcții, susținînd — în 
mod greșit — că ele trebuie să fie întrebuin 
țațe ca lemn de foc. Ministerul C.F.R. are 
datoria să intervină acolo unde există ast
fel de situații, așa îneît traversele vechi, 
scoase din uz, care pot căpăta întrebuințare 
mai valoroasă decît pentru foc, respectiv pot 
fi întrebuințate la construcția adăposturilor 
pentru recoltă, să fie puse la îndemîna în
treprinderilor de construcții. In valorifica 
rea resurselor locale de materiale, comitete
le executive ale sfaturilor populare pot să 
dea o substanțială contribuție, organizînd 
descoperirea și folosirea lor. De asemenea, 
comitetefe executive ale sfaturilor populare 
trebuie să controleze și să sprijine întreprin
derile de construcții în îndeplinirea sarcini 
lor lor, contribuind la asigurarea adăpostu
rilor necesare pentru recolta de porumb a 
anului 1955.

vin și lichior, executate de fabricile romî
nești.

Pieile de karakul, hermină, jderi, nurci, 
iepuri sînt mult apreciate în Anglia și în 
America, iar confecțiile de blană, hainele și 
mănușile de piele sînt cerute in Uniunea 
Sovietică și Republica Democrată Germană.

Printre produsele prezentate de țara noa
stră la tîrgurile internaționale deschise în 
acest an la Leipzig, Zagreb, Izmir, Plovdiv 
și New-Delhi fac parte și țesăturile de 
bumbac, lînă și mătase, tricotaje și confec
ții, produse din piele, sticlărie etc.

La fabrica de sticlă din Azuga

In ultimii ani multe din întreprinderile 
industriale existente s-au dezvoltat și lăr
git prin construirea unor noi secții. La 
vechea fabrică de sticlă din Azuga, de 
exemplu, s-a construit o nouă hală, care 
contribuie la creșterea producției și îmbo
gățirea sortimentelor.

In clișeu : Un aspect din noua hală a 
acestei fabrici.

Foto: AGERPRES

Propuneri
ale cititorilor noștri

( Sectoarele 1 șl II ale cartierului Ghen- 
( cea din Capitală, cuprind un număr de 
(peste 80 străzi cu o populație destul de 
țnumeroasă, in care funcționează două 
( școli elementare de 7 ani.
( In acest cartier aprovizionarea cetâțe- 
l nilor se face anevoie. Pentru un medica- 
}• ment sau pentru rechizite școlare trebuie 
(să fie străbătute distante mari. Aceeași si- 
(tuație se întîmplă și atunci etnd este 
}• vorba de repararea încălțămintei sau de 
I executat lucrări de croitorie deoarece nu 
f există centre care să deservească popu- 
f lația. Nici pentru difuzarea presei nu e- 
(xistă un chioșc cu ziare și reviste.
( Cititorul Jean N. Grecu propune sfa- 
j tul ui popular al raionului Lenin ca in 
(localurile din Bd. Ghencea 24, 24A, 88, 
( 46, 70 și 88 care în prezent stau nefolo- 
| site, să ia ființă unităfile comerciale de 
(care au nevoie cetățenii.

★
In para C.F.R. Oradea-est există me-

I 
\
(teaptă sosirea trenurilor.
j Multi dintre aceștia, suferinzi de reuma-1
I tism care au urmat tratamente la Bă’le ! 
(„Victoria" sau „1 Mai" caută un loc unde ) 
j- să se odihnească pînă la plecare.
( Așa ceva este însă aproape imposibil j 
[ de găsit pentru că în sala de așteptare, j 
1 sînt numai citeva bănci. Nici pe peronul J 
(gării nu se găsește măcar o bancă unde j 
f să se odihnească pasagerii.
( Cititorul Ion Botiș din Oradea su-) 
f gerează Direcției regionale a Căilor Fe-l 
f rate Cluj să ia măsuri pentru amenajarea > 
(peronului șt a sălii de așteptare cu bănci) 
[• suficiente. j

î *
( Pentru obținerea unui bilet de călătorie j 
[ de la autogara IRTA din orașul Baia- j 
j Mare se dă o adevărată luptă. Puțină vre-1 
( me înainte de plecarea autobuselor, uni-) 
f cui casier care vinde bilete și acesta lip- j 
f sit de operativitate, este luat cu asalt >. 
( Sistemul practicat dă naștere la discuții j 
f neplăcute și duce de obicei la întirzierea j 
I plecării autobuselor în cursă.
( Ar fi bine — ne scrie cititorul Chir a ) 
r Nistor — ca vînzarea biletelor să înceapă ] 
f cu mult mai devreme, astfel Incit această J 
(operație să decurgă în mod normal. J

Contribuția Crucii Roșii
la ridicarea nivelului
Sănătatea oamenilor 

muncii de la sate 
este o preocupare de 
seamă a partidului și 
guvernului nostru. Nu
mărul mereu crescînd 
al instituțiilor sanitare la sate., dispensare, 
puncte de sănătate, case de i .: i-
drarea circumscripțiilor sanitare sătești cu 
cadre medicale, dovedesc cu prisosință a- 
ceastă grijă.

Alături de cadrele medico-sanitare, Crucea 
Roșie se încadrează activ în lupta pentru 
sprijinirea politicii sanitare la sate, în lupta 
pentru ocrotirea sănătății țărănimii munci
toare. Crucea Roșie organizează secții în 
G.A.C., G.A.S., comune, sate și școli. Acti
viștii acestor secții sînt de un real folos 
personalului medico-sanitar din locul respec
tiv, pentru răspîndirea măsurilor de profi
laxie.

Una din sarcinile cele mai importante ale 
Crucii Roșii este educația sanitară a mase
lor; Crucea Roșie organizează în perioada de 
iarnă cursuri sanitare, răspîndind astfel re
gulile de igienă și noțiuni elementare sani
tare. Numeroși absolvenți ai acestor cursuri 
— atît maturi, cît și școlari — devin acti
viști voluntari ai Crucii Roșii la sate și con
tribuie în mod efectiv la salubrizarea sate
lor.

Sub îndrumarea medicului și a personalu
lui mediu sanitar, activiștii voluntari ai Cru
cii Roșii formează echipe sanitare, care co
lindă satul, din casă în casă, dînd sătenilor 
sfaturi igienico-sanitare cu privire la igiena 
curților, a grajdurilor, a fîntînilor, lămurind 
gravidele sa meargă la casa de naștere, în- 
vățînd mamele cu copii mici cum să-i hră
nească și să-i îmbrace rațional, cum să-i fe
rească de boli, depistînd bolnavi și convin- 
gîndu-i să se arate medicului.

Sînt secții de Cruce Roșie care activează 
în unități agricole socialiste, comune și sate, 
care aduc un aport serios la munca de în
tărire a sănătății țărănimii muncitoare. La 
G.A.C. din comuna Zăbrani, regiunea Arad, 
secția de Cruce Roșie a contribuit mult, ală
turi de surorile Săvoiu Ileana și Stoica Par- 
mira, de la punctul de sănătate al gospodă
riei, la îmbunătățirea condițiilor sanitare ale 
colectiviștilor. Absolvenții cursurilor G.P.A.S. 
(Gata pentru apărarea sanitară) se îngri
jesc de sănătatea colectiviștilor, atît la sediul 
gospodăriei, cît și acasă, fiecare absol
vent răspunzînd de un sector al gospodăriei, 
sau de o uliță. Munca educativ-sanitară dusă 
de ei, cît și supravegherea strictă a igienei 
din gospodărie au făcut ca numărul îmbolnă
virilor să scadă. Activiștii voluntari de Cruce 
Roșie de la G.A.C. Zăbrani duc o muncă in
tensă pentru ca un număr cît mai mare de 
colectiviști să urmeze cursuri sanitare. Ofi
ciantul sanitar Nicolae Boambă, președintele 
secției de Cruce Roșie din comuna Flămînzi, 
regiunea Iași, se sprijină în munca sa pe 
activul sanitar de masă, format din absol
venți ai cursurilor Crucii Roșii. E drept că 
el a muncit mult pînă și l-a creat, dar aju
torul pe care îl primește acum de la acest 
activ, îi răsplătește strădania. Astfel Anica 
Corneanu, Ana Gheorghiu, Aurelia Gașpar 
și altele sînt cele mai bune legături între 
punctul de sănătate și locuitorii comunei. In 
sectorul lor de activitate ele veghează zilnic 
asupra stării sanitare, sezisează cazurile de 
îmbolnăviri și mobilizează mamele pentru 
vaccinarea copiilor, sau sătenii pentru vacci
nări T.A.B. La S.M.T. Șendreni, regiunea Ga
lați, s-au ținut cursuri G.P.A.S. cu tractoriș
tii. Absolvenții au fost încadrați la posturi 
sanitare, pe brigăzi. La cele 16 brigăzi de 
tractoriști s-au organizat tot atîtea posturi 
sanitare mobile. In comuna Gherăești, raio
nul Roman, secția de Cruce Roșie ajutată 
în mod permanent și substanțial de doctorul 
Dan Bosie, a organizat cursuri sătești, 
cursuri F.G.P.A.S. în școală și două cercuri 
de citit broșuri sanitare.

Tot în această comună există o grupă 
sanitară — formație superioară de masă a 
Crucii Roșii. La recentele concursuri ale 
grupelor sanitare, echipierele acestei grupe, 
Veronica Gălățeanu, Eleonora Blaj, Maria 
Budău și altele au dat dovadă de o foarte 
bună pregătire sanitară.

Exemple ilustrînd contribuția activiștilor

Aura Mesaroș
Vicepreședintă a Crucii Roșii din R.P.R.

cultural-san’tar Ia sate
de Cruce Roșie la sa
te în opera de ocrotire 
a sănătății țărănimii 
muncitoare, s-ar putea 
da numeroase. Ar fi 
destul să pomenim

despre munca rodnică ce au depus absolven- 
i cursurilor sanitare în muncile de treieriș 

din anul acesta prin organizarea pos.urilor 
sanitare care au asigurat condițiile pen
tru păstrarea igienică a alimentelor, a apei 
potabile, veghind ca regulile de igienă co
lectivă să fie respectate. Unele posturi sa
nitare de la arii au dus o intensă muncă 
de educație sanitară în rîndurile țărani
lor muncitori, organizînd cercuri de cilii 
broșuri și convorbiri sanitare. In afară de 
aceasta, existența postului sanitar la aria 
de treier economisește ore prețioase de 
muncă, acordînd, în cazurile de mici acci
dente, insolații etc., prim ajutor, scutind pe cel 
accidentat să plece pînă în sat pentru un 
pansament. La postul sanitar de la aria de 
treier a gospodăriei colective „I. V. Miciu- 
rin“ din Jimbolia, 25 de absolvenți ai cursu
lui G. P. A. S. au fost împărțiți pe brigăzi, 
fiecare avînd o trusă de campanie, cu tot 
baremul necesar. In raionul Cluj, în cir
cumscripția Gilău, posturile sanitare de la 
arii au fost deservite de 28 de activiști, în 
circumscripția Apahida de 27 de activiști, în 
circumscripția Florești de 18 și în circums
cripția Jucu de 48 de activiști. In raionul 
Bistrița au fost organizate 25 de posturi sa
nitare la ariile de treier. Pentru deservirea 
acestor posturi au fost pregătiți 96 de ac
tiviști voluntari.

In unele raioane a intrat în tradiția ac
tiviștilor Crucii Roșii să participe împreună 
cu personalul medico-sanitar la caravane 
sanitare. Din cînd în cînd, caravane sani
tare, formate din medici specialiști, surori 
medicale, oficianți sanitari și ajutați de ac
tiviști de Cruce Roșie, absolvenți ai cursuri
lor sanitare, pleacă în comunele și satele ra
ionului, unde timp de o zi consultă locui
torii, indicînd tratamentele necesare, trimi- 
țînd, atunci cînd este cazul, bolnavii la spi
talul raional. In aceste caravane, activiștii 
Crucii Roșii sînt ajutoare de nădejde. Ei se 
îngrijesc de amenajarea dispensarului am
bulant, formează echipe care merg din casă 
în casă trimițînd locuitorii la medici, convin- 
gînd pe unii mai neglijenți față de sănătatea 
lor, sa se îngrijească. De asemenea, cu pri
lejul acestor vizite ei mobilizează cetă
țenii la acțiuni de salubrizare a comunelor. 
In raionul Piatra Neamț o singură cara
vană, formată din peste 250 persoane, prin
tre care 81 de activiști de Cruce Roșie, a 
vizitat 27 de sate. La acțiuni sanitare să
tești au participat și activele sanitare de 
masă din raioanele Buzău, Rîmnicu-Sărat, 
Tîrgoviște (din regiunea Ploești), Salonta 
și Ălejd (diin regiunea Oradea) și altele.

Dar pe lîngă exemplele bune ale activi
tății de Cruce Roșie la sate, mai sînt încă 
lipsuri serioase în această muncă. Astfel, 
în regiunea Oradea, cei mai mulți absol
venți ai cursurilor sanitare din sectorul a- 
gricol, nu sînt folosiți în muncă. Aceasta se 
datorește mai ales faptului că medicii sau 
cadrele medii sanitare, care ar fi trebuit să 
se ocupe de ei, au subapreciat sprijinul lor. 
Nu poate fi absolvit de vina acestei situa
ții nici comitetul regional și comitetele raio
nale de Cruce Roșie, care nu și-au îndepli
nit munca de control și îndrumare.

Pentru întărirea muncii de Cruce Roșie la 
sate, comitetele noastre regionale trebuie să 
aibă permanent în vedere legătura dintre 
sarcinile generale în lupta pentru ridicarea 
nivelului producției și al traiului țărănimii 
muncitoare și sarcinile ce revin de aici or
ganizațiilor de Cruce Roșie. Anul acesta 
trebuie să se organizeze secții în toate sa
tele. Crucea Roșie trebuie să devină o largă 
organizație die masă, cunoscută pînă în cele 
mai îndepărtate colțuri ale țării. Tocmai de 
aceia, cu ocazia noilor alegeri trebuie să se 
aleagă cele mai bune elemente în comitetele 
de secții și circumscripții.

Activitatea secțiilor de Cruce Roșie de la 
sate trebuie să dovedească tot mai mult fap
tul că activiștii noștri sînt demni și conș- 
tienți de sarcinile lor în ocrotirea sănătății 
țărănimii muncitoare.

Pe urmele 
materialelor publicate

* ★

Extinderea rețelei telefonice 
în orașul Cluj

In urma sezisării unui cititor publicată 
în ziarul nostru, sezisare prin care era cri
ticată -lipsa telefoanelor publice în orașut 
Cluj, Oficiul orășenesc de exploatare T. T. 
Cluj a luat o serie de măsuri pentru înlă
turarea deficiențelor semnalate.

Astfel s-au înființat 30 de telefoane pu
blice în cartierele muncitorești (în Piața 
Jdanov, în preajma uzinelor „Ianoș Her- 
bak“, în str. losza Bela 37), precum și 
in punctele mai aglomerate, (la gară, la 
Agenția „Tarom**  din Piața Libertății, la 
Spitalul C.F.R., la ștrandul din .parcul cen
tral al orașului, etc.). In același timp pentru 
a descongestiona convorbirile interurbane 
și locale de la sediul central de telefoane^^ 
conducerea oficiului a luat măsura înființară^® 
unui nou local în centrul orașului, prevăzu^^ 
cu șase cabine interurbane șL cu două cabine 
locale.

Din păcate însă, conducerea oficiului oră
șenesc -de exploatare T. T. .Cluj n-a găsit 
înțelegerea necesară din partea, forurilor în 
drept. Astfel, serviciul spațiului locativ din 
cadrul secției de gospodărie locală a sfatu
lui popular orășenesc Cluj nu.i-a pus încă 
la dispoziție localul solicitat, prin care s-ar 
contribui într-o însemnată măsură la îm
bunătățirea serviciului telefonic în acest 
oraș. De asemenea, conducerea clinicilor uni
versitare n-a pus la dispoziția oficiului de 
telefoane o încăpere corespunzătoare pentru 
amenajarea a trei cabine telefonice — două 
interurbane și una locală —• menite să de- 
servească bolnavii internați în clinici. Nici 
alte unități (ca restaurantul „Someșul", 
„Librăria Noastră" nr. 1, etc.) nu s-au do
vedit mai primitoare, deși era vorba doar 
de instalarea unui singur telefon public.

Comitetul executiv al sfatului popular oră
șenesc Cluj are datoria să asigure oficiu
lui orășenesc de exploatare T. T. Cluj con
dițiile necesare dezvoltării rețelei sale tele
fonice potrivit cu cerințele și cu necesită
țile oamenilor muncii. In același timp, con
ducerii oficiului urban de telefoane îi re
vine sarcina să asigure buna funcționare a 
telefoanelor publice instalate, controlînd în , 
permanență acest lucru. De asemenea, trebuie 
să studieze posibilitatea înființării unui ser
viciu telefonic și în gara Cluj, unde călă
torii — destul de numeroși —- n-au posibi
litatea să^ efectueze o convorbire interur
bană, fără a se deplasa din gară în centrul 
orașului.

)

—o—
Controlul calității semințelor

Calitatea seminței hotărăște In bună 
măsură recolta la hectar. De aceea, oa
menii muncii de pe ogoare, pentru a ob
ține recolte bogate în anul care vine, a- 
duc semințe la laboratoarele regionale 
unde li se cercetează valoarea.

In clișeu : Un aspect din munca secției 
de control a purității semințelor de la 
Laboratorul regional din Constanța.

__________ RĂSPUNS LA ÎNTREBĂRILE CITITORILOR --------------

Creșterea rentabilității întreprinderilor 
industriale socialiste t

Sub conducerea partidului, oamenii muncii 
dm țara noastră înfăptuiesc cu succes poli
tica de dezvoltare cu precădere a industriei 
grele și de ridicare pe această bază a agri
culturii și industriei producătoare de bunuri 
de consum popular.

In anul 1955 sînt alocate sume importante
— mult mai mari decît în anul precedent .— 
pentru creșterea mijloacelor de bază ale in
dustriei grele, agriculturii, industriei ușoare, 
alimentare și locale, pentru lărgirea cons 
trucțiilor de locuințe, pentru învățămînt, cui- 
tură, sănătate și alte acțiuni social-culturale.

In condițiile regimului democrat-popular 
principala sursă pentru acoperirea acestor 
cheltuieli este acumularea socialistă a între
prinderilor și organizațiilor de stat — care 
reprezintă 54,3 la sută din totalul venituri 
lo bugetare pentru anul 1955.

De< arece asigurarea mijloacelor financiare 
necesare pentru înfăptuirea programului de 
dezvoltare mai departe a economiei națio
nale și de ridicarea sistematică a nivelului 
de trai al celor ce muncesc, depinde direct 
și nemijlocit de acumulările pe care între
prinderile și organizațiile de stat le reali 
zează și varsă la buget, lupta pentru acu
mulări peste plan pentru ridicarea continuă 
a rentabilității întreprinderilor industriale 
are o însemnătate deosebită.

Suma de bani obținută de o întreprindere 
socialistă pentru producția realizată, repre 
zir.tă toate cheltuielile de muncă vie și mun
că materializată, efectuate pentru fabricarea 
acestor produse. O parte din încasările rea 
lizate acoperă cheltuielile de muncă trecută
— cheltuielile pentru materia primă mate 
riale, combustibil etc — și cheltuielile de 
muncă vie care au creat produs pentru sine
— cheltuielile pentru salarii; cealaltă parte 
reprezintă munca vie cheltuită în procesul 
muncii pentru societate și formează veni 
tul net al societății.

Venitul net al societății se împarte în: ve
nitul net (beneficiul) al întreprinderii — care 
rămîne în întreprinderea respectivă — impo- 
zitul pe circulație — care se varsă la bugetul 
statului — contribuții asupra salariiloi mun
citorilor și funcționarilor — care rătnîn la 
dispoziția organelor asigurărilor sociale.

Prin întreprindere rentabilă se înțelege a- 
cea întreprindere care acoperă cheltuielile 
efectuate cu producerea și desfacerea produ
selor din veniturile realizate și după ce varsă 
bugetului de stat impozitul pe circulație, ob
ține în plus un venit. Realizarea unui venit 
net ne indică rentabilitatea unei întreprin
deri

Nivelul (rata) rentabilității reprezintă ra
portul dintre venitul net al întreprinderii și 
prețul de cost complet (comercial) al pro- 
ducției realizate și exprimă nivelul venitului 
net la 100 lei cheltuieli efectuate pentru pro
ducerea și desfacerea produselor.

Trebuie subliniat însă că în economia so 
cialist- ap ecierea gradului de rentabilitate a 
unor întreprinderi nu se face ținînd seama 
numai de venitul net obținut de ele, ci avînd 
in vedere și interesele întregii economii na
ționale. Astfel sînt unele întreprinderi — în 
d.osebi în cadrul industriei" grele — care 
deși un timp anumit nu dau venit net, des
fășoară totuși o activitate necesară care 
contribuie la avîntul general „1 economiei 
naționale, la realizai-- unei forme superi 
oare de rentabilitate — caracteristică modu
lui de producție socialist — și anume renta
bilitatea producției pe întreaga economie na- 
ți nală pentru o perioadă relativ îndelun
gată

Ar fi greșit să se tragă de aici concluzia 
că în economia socialistă rentabilitatea fie. 
cărei întreprinderi pentru o perioadă mai 
scurtă nu prezintă importanță.

Rentabilitatea fiecărei întreprinderi pentru 
o anumită perioadă are o mare însemnătate, 
nivelul ei fiind indicele sintetic cel mai im 
portant care caracterizează calitatea muncii 
întreprinderilor De asemenea, rentabilitatea 
curentă a diferitelor într prinderi exercită o 
influență uriașă asupra rentabilității superi 
oare a întregii economii naționale. Sarcina 
constă în a face rentabile și a ridica conti
nuu rentabilitatea întreprinderilor industria
le.

Așa dar nivelul rentabilității' unei între
prinderi este determinat mărimea venitu
lui net (beneficiul) pe care o întreprindere 
îl realizează la fiecare ur:tate de produs. Cu 
cît venitul net este mai mare, cu atît ren 
tabilitatea este mai ridicată șl iiiver». 

riilor muncitorilor și funcționarilor să se rea
lizeze economii la fondul de salarii, Pentru 
aceasta este necesar însă ca creșterea fondu
lui de salarii să rămînă în urma creșterii 
producției globale, și să întreacă creșterea 
numărului mediu scriptic de muncitori. De 
pildă, la fabrica de scule din Rîșnov în anul 
1954, respectîndu-se această corelație, creș
terea productivității muncii cu 7,7 la sută 
față de anul 1953 a dus la creșterea salariu
lui mediu al muncitorilor cu 5,1 la sută și 
la reducerea prețului de cost cu 5,4 la sută.

In întreprinderile în care muncitorii lu
crează în acord direct, pe măsură ce produc
tivitatea muncii crește, această corelație poa- 
te fi asigurată prin revizuirea normelor de 
producție — în conformitate cu dotarea a- 
cestor unități cu utilaj perfecționat și cu îm
bunătățirea tehnologiei de fabricație — și 
prin măsuri tehnico-organizatorice corespun 
zătoare care să asigure îndeplinirea și de
pășirea noilor norme.

In felul acesta oamenii muncii sînt inte
resați atît în ridicarea veniturilor personale, 
cît și în sporirea venitului net al întreprin
derii, în ridicarea continuă a rentabilității 
întreprinderii. Corelația dintre productivita 
tea muncii și salariul mediu, dintre creșterea 
producției globale, fondului de salarii și nu
mărul mediu scriptic, exprimă unitatea inte
reselor sociale cu cele personale.

In al doilea rînd, creșterea productivității 
muncii contribuie la reducerea prețului de 
cost.prin aceea că în urma creșterii volumu 
lui producției, fiecărei unități de produs îi 
revine o cotă mai mică din cheltuielile a 
căror nivel nu este determinat de creșterea 
volumului producției (așa-zisele cheltuieli 
convențional constante).

O importantă uriașă pentru sporirea ren 
tabilițății producției o are realizarea de eco
nomii' în consumul de muncă realizată pe 
unitatea de produs, folosirea justă și cu eco
nomie a materiei prime, materialelor, corn 
bustibilului, energiei electrice, uneltelor de 
muncă și celorlalte mijloace de producție. 
Atenția deosebită ce trebuie acordată redu
cerii acestor cheltuieli este justificată de vo
lumul lor mare.

Reducerea normelor de consum, înlocuirea 
materiei prime și materialelor scumpe cu al
tele mai ieftine — cu condiția ca productivi
tatea muncii și calitatea producției să nu 
scadă, recuperarea cît mai completă a deșeu
rilor, buna întreținere a instalațiilor de ener
gie electrică, apă, aburi, aer comprimat, evi 
tarea risipei și distrugerii materialelor prin- 
tr-o bună depozitare și păstrare a lor, sînt 
cîteva din direcțiile în care trebuie căutate 
posibilități de reducere a cheltuielilor cu 
munca materia lisată.

însemnate economii pot fi realizate și prin 
reducerea cheltuielilor indirect legate de pro
ducție — cheltuielile secțiilor principale de 
fabricație și cheltuielile generale ale între
prinderii — și prin lichidarea cheltuielilor 
neproductive —■ amenzi, locații, penalizări, 
dobînzi, pierderi din întreruperi, etc. In a- 
ceastă privință trebuie subliniat, că o mare 
importanță, pentru ridicarea rentabilității 
producției o are reducerea cheltuielilor pen
tru întreținerea și repararea utilajului și ins
talațiilor — cheltuieli care au o greutate spe
cifică mare în totalul cheltuielilor secțiilor 
principale de fabricație — prin efectuarea 
unor reparații de bună calitate cu un cost 
redus, precum și reducerea- cheltuielilor ad- 
ministrativo-gospodărești, prin aplicarea unui 
sever regim de economii și simplificarea a- 
paratului administrativ.

Pentru a ne da seama ce economii însem
nate pot realiza unele întreprinderi prin li
chidarea cheltuielilor neproductive, este sufi- 
cient să arătăm că la fabrica de ciment din 
Turda, datorită defecțiunilor existente în 
ceea ce privește organizarea încărcării șt 
descărcării vagoanelor s-au plătit în primele 
două luni ale anului 1954 peste un milion 
lei taxe de locație.

Rentabilitatea fiecărui produs fiind dife 
rită, schimbările care apar în structura sor
timentului producției, modifică nivelul renta
bilității totale a unei întreprinderi. Este dău
nătoare și trebuie combătută cu tărie atitu
dinea acelor conducători de întreprindere, 
■are în loc să-și concentreze întreaga capa
citate profesională pentru descoperirea și mo- 
bilizarea posibilităților de reducere a prețu 
lui de cost și de ridicare a rentabilității fie
cărui produs, merg pe linia efortului minim, 
ridicînd rentabilitatea întreprinderii pe sea 
ma sortimentelor cu o rentabilitate ridicată 
într-o proporție mai mare decît aceea prevă
zută în plan și neglijării sortimentelor cu o 
rentabilitate scăzută

Întreprinderile au sarcina permanentă să 
respecte cu strictețe disciplina de plan in 
ceea ce privește structura sortimentului pro 
ducției și să sporească rentabilitatea -produc
ției prin sporirea rentabilității fiecărui pro
dus în parte.

Rentabilitatea este diferită nu numai de Ia 
un produs la altul ci și de la o calitate la 
alta a produselor. Produ ele de calitate su
perioară se desfac mai repede. Legată de a- 
ceastă problemă este și lichidarea rebuturi
lor care, pe lîngă îmbunătățirea calității pro
ducției duce la reducerea cheltuielilor pentru 
materia primă și a cheltuielilor de producție.

De aceea creșterea rentabilității întreprin
derii este strîne legată de îmbunătățirea ca
lității producției.

Pentru ca lupta de descoperire și mobili
zare a rezervelor de sporire a rentabilității 
întreprinderilor să nu se desfășoare pe linia 
efortului minim, pentru ca ea să dea cele 
(nai bune rezultate, este necesar să se îm
bunătățească modul de conducere planificată 
a întreprinderilor, să se întărească metoda 
hozrasc'otului ta întreprinderi.

întărirea hozrasciotului depinde ta mare mă- 
șură de îmbunătățirea muncii de planificare 
internă. Sțabiiirea nivelului indicilor de plan 
in mod arbitrar, fără o analiză temeinică a 
posibilităților de reducere a prețului de cost 
ia fiecare loc de muncă, frînează lupta pen
tru creșterea rentabilității. Una din cele mai 
importante măsuri pen'ru întărirea planifică
rii interne este îmbunătățirea muncii de nor
mare, folosirea în planificarea cheltuielilor 
de producție a normelor medii progresive cu 
-■rgumentare științifică tot mai temeinică.

O premiză obligatorie pentru întărirea gos
podăririi socialiste este măsurarea și eviden
țierea exactă a citimilor intrate în procesul^ 
de producție. Numai cu ajutorul unei evi-ț 
dențe exacte și c’.are este posibilă identifi
carea completă și la timp a pierderilor și 
cheltuielilor depersonalizate.

Activitatea creatoare a oamenilor muncii 
asigură transformarea în realitate a marilor 
posibilități existente în socialism de econo
misire a muncii sociale. Una din laturile 
inseparabile ale gospodăririi socialiste, forța 
care asigură succesul luptei pentru ridicarea 
rentabilității producției, este dezvoltarea și 
fo.osirea cu pricepere a inițiativei creatoare 
a oamenilor muncii, organizarea întrecerii 
socialiste^ între muncitori pentru folosirea 
mai bună a tuturor resurselor puse la dis
poziție în întreprinderi.

Trebuie sprijinită prin toate mijloacele che
marea lansată de colectivele întreprinderilor 
din regiunea Stalin cu privire la desfășura
rea unei largi acțiuni pentru a dă patriei tot 
mai multe acumulări peste plan,'pentru ridi
carea rentabilității întreprinderilor.

Mișcarea pentru creșterea rentabilității, 
pentru obținerea acumulărilor peste plan este 
o formă nouă, mai înaltă a întrecerii socia
liste întrucît își propune nu îmbunătățirea^ 
indicilor în una din secțiile de lucru, ci îm
bunătățirea întregii activități economice și 
financiare a întreprinderii.

Sporirea sistematică a rentabilității între
prinderii mărește veniturile bugetului de stat 
creînd astfel posibilitatea realizării măsurilor 
luate de partid șl guvern în vederea ridicării 
nivelului de trai al celor ce muncesc

ION DESM1REANU
Cercetător la Institutul de Cercetări 

Economice al Academiei R P.R.
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Academicianul profesor Ștefan Vencov
In ziua de 8 septembrie 1955 s-a stins din 

viață tn R. D. Germană, unde lua parte la 
„Zilele Păcii" organizate de Comitetul Ger
man al Păcii, acad. prof. Ștefan Vencov.

Prin moartea acad. prof. Ștefan Vencov. 
știința fizicii din țara noastră, Academia 
R.P.R. și învățămîntul superior au suferit o 
grea și dureroasă pierdere.

Născut la 17 noiembrie 1899 în orașul 
Buzău, acad. prof. Ștefan Vencov și-a făcut 
studiile universitare la București, absolvin- 
du-le în 1922

După ce și-a susținut teza de doctorat 
cu mare succes, a lu
crat mai mulți ani în 
domeniul spectroscopi
ei la Universitatea din 
București și apoi ia 
Institutul Politehnic 
din București.

In 1947 a fost che
mat ca profesor șef de 
catedră, conducător al 
laboratorului de fizică 
al Institutului Poli
tehnic.

De la înființarea 
Institutului de fizică 
al Acadetniei R.P.R; 
a condus o serie de 
lucrări din domeniul 
spectroscopiei și al 
electroopticei, strîns 
legate de nevoile ță
rii, și care au deschis 
perspectivele unor noi 
cercetări în acest do
meniu.

Seriozitatea și mo
destia sa cît și boga
ta sa activitate știin
țifică pe care a depu
s-o au determinat în 
anul 1951 numirea sa 
ca rector al Institutu
lui Politehnic.

Valoarea activității sale științifice a fost 
recunoscută prin alegerea sa ca membru co
respondent al Academiei R.P.R. în 1949 și 
apoi ca membru activ în 1952.

Datorită activității sale științifice deose
bite a fost ales membru în Prezidiul Aca
demiei R.P.R., primind și sarcina conducerii 
Secretariatului Științific al Academiei 
R.P.R., muncă pe care a desfășurat-o mai 
mulți ani.

Singur sau în colaborare cu alți cercetă
tori, el este autorul a numeroase lucrări 
originale științifice, care au fost publicate 
Ir. diferite reviste de specialitate din țară 
și străinătate. Cea mai mare parte a lu
crărilor sale se referă la probleme din do
meniul opticii.

S-a preocupat în deosebi de studierea di
feritelor moduri de excitații și de descom
punere ale moleculei de hidrogen, analizînd 
spectrele caracteristice care se produc.

El a izbutit să arate legătura între spec
trul secundar și cel continuu al moleculei de 
hidrogen.

PREZIDIUL ACADEMIEI R.P.R.
MINISTERUL INVĂȚĂMINTULUI 

INSTITUTUL POLITEHNIC DIN BUCUREȘTI 
COMITETUL NAȚIONAL PENTRU APĂRAREA PĂCII 

DIN R.P.R.

Din partea Prezidiului Marii Adunări Naționale
Prezidiul Marii Adunări Naționale anun- I academicianului profesor Ștefan Vencov, de- 

ță cu adîncă durere încetarea din viață a l putat în Marea Adunare Națională.

Din partea Comitetului Național pentru apărarea păcii din R.P.R.
Comitetul Național pentru Apărarea Păcii 

din R.P.R. anunță cu adîncă durere înce
tarea din viață a acad. prof. Ștefan Vencov, e

Certificat de deces al
Numele: Vencov
Pronumele: Ștefan
Data morții: 8 septembrie 1955
Locul unde a murit: spitalul Kuchwald 

Karl-Marx-Stadt (R.D.G.).
Boala : hipertensiune.

★

Vineri după amiază a sosit la București a- 
vionul care a adus de la Berlin sicriul cu 
corpul neînsuflețit al academicianului Ștefan 
Vencov.

Pe aeroportul Băneasa erau de față mem
bri al Prezidiului Academiei R.P.R., membrii 
comisiei de organizare a funeraliilor defunc
tului, numeroși academicieni, oameni de știin
ță, artă și cultură, reprezentanți ai Ministe-

★

Comisia pentru organizarea funeraliilor 
academicianului Ștefan Vencov comunică :

Sicriul cu corpul neînsuflețit al academi
cianului Ștefan Vencov a fost depus în sala 
Academiei R.P.R. din Calea Victoriei nr. 125.

Pentru a-și lua rămas bun de la academi
cianul Ștefan Vencov, oamenii muncii vor

I n f o r
La tragerea „LOTO - CENTRAL" din 9 

septembrie 1955, au fost extrase din urnă 
următoarele nouă numere:

46 39 73 54 68 63 36 15 53
Premiul general pe țară este de 1.551.305 

lei.
★

In zilele de 17 și 18 septembrie a.c. va 
avea loc Adunarea generală a Societăți.; 
științelor medicale din R P.R. cu următoa
rea ordine de zi : darea de seamă a ac
tivității Societății pe anii 1951-1955'; pre
zentarea proiectului de statut modificat; ale
gerea organelor de conducere ale Societății 
științelor medicale; cuvînt de încheiere.

Ședințele vor avea loc în aula Bibliotecii 
centrale universitare din București, Piața Re
publicii. ■A

Comitetul de Stat pentru Arhitectură și 
Construcții organizează un concurs cu te
ma : „Șarpante de acoperiș din beton armat 
prefabricat", în scopul economisirii lemnului 
și a introducerii pe scară cît mai largă 
a prefabricatelor în construcții.

Termenul pe predare a proiectelor este 
25 octombrie a.c. Concurenții din provincie 
pot trimite proiectele prin poștă, denunîndu- 
le la oficiul poștal pînă la această dată.

Condițiile generale ale concursului, cu 
toate datele necesare, se pot primi zilnic, 
între orele 12-15, de la Direcția generală a 
proiectării construcțiilor inginerești din 
C.S.A.C., Bd. 1848 nr. 10 (telefon 4.49.83), 
precum și de la secțiile de arhitectură și 
sistematizare ale sfaturilor populare.

★
Vineri dimineața, a părăsit Capitala în- 

dreptîndu-se spre patrie, delegația de femei

Intr-o lucrare de ansamblu, acad. Ștefan 
Vencov a analizat evoluția diferitelor spec
tre ale hidrogenului, stabilind rolul ce-1 pot 
avea procesele secundare în funcție de va
riația curentului electronic și de presiunea 
gazului.

Urmărind stabilirea unor metode de ana
lize spectroscopice sensibile, acad. Ște.'an 
Vencov a reușit să stabilească pentru prima 
oară, că în anumite condițiuni experimenta
le, descărcarea fără electrozi, deși disociază 
molecula, este totuși metoda cea mai indi
cată.

Preocupat perma
nent de legarea teo
riei de practică, acad. 
Ștefan Vencov a în
treprins cercetări prin 
metoda fotometriei fo
tografice pentru în
locuirea cuarțului în 
cercetări ^pectroscopi- 
ce în ultraviolet.

Sînt de asemenea 
meritoase lucrările sa
le asupra spectrelor 
de absorbție ale u- 
nei serii de molecule 
organice poliatomice, 
precum și cercetările 
asupra formelor mole
culelor.

Acad. Ștefan Ven
cov a fost întotdea
una alături de nă
zuințele poporului. De
mocrat convins, el a 
fost unul dintre sem
natarii memoriului din 
1944 pentru înceta
rea războiului crimi
nal împotriva Uniu
nii Sovietice.

După eliberarea ță
rii, paralel cu activitatea sa științifică și 
didactică, acad. Ștefan Vencov a desfășurat 
o bogată și susținută activitate pe tărîm 
obștesc, fiind ales și deputat în Marea A- 
dunare Națională a Republicii Populare Ro- 
mîne.

Participant activ la lupta pentru pace, pe 
care oamenii de știință din patria noastră 
o duc împreună cu întregul popor, acad. 
Ștefan Vencov a fost ales în forul de con
ducere al Comitetului Național pentru 
Apărarea Păcii din R.P.R.

Pentru multilaterala și merituoasa sa 
activitate, acad. Ștefan Vencov a fost dis
tins cu numeroase ordine ale Republicii 
Populare Romîne.

Numele acad. Ștefan Vencov, care prin 
munca sa neobosită de peste 30 de ani a 
contribuit la dezvoltarea științei fizice din 
patria noastră și la îndrumarea a numeroase 
promoții de fizicieni, se înscrie pentru tot
deauna în cartea de aur a celor care și-au 
închinat viața pentru progresul științei, 
slujind cauza construirii socialismului și a 
păcii.

membru al Comitetului Național pentru
Apărarea Păcii din R.P.R.

acad. prof. Ștefan Vencov
Cauza morții: apoplexie 

Karl-Marx-Stadt, 8 septembrie 1955
Dr. Fuchs — medic primar
Dr. Lobel — medic șef al clinicii chirur

gicale a spitalului Kuchwald.
★

rului Invățămîntului, lucrători din cadrul 
institutelor de cercetări științifice din Capi
tală, membri ai familiei defunctului.

Au fost de față W. Eggerath, ambasadorul 
R.D. Germane la București și alți membri ai 
Ambasadei.

Sicriul cu corpul neînsuflețit al academi
cianului Ștefan Vencov a fost depus în aula 
Academiei R.P.R.

*
avea accesul în ziua de 10 septembrie 1955 
între orele 9—14 a.m.

Ceremonia funebră se va desfășura în 
ziua de 10 septembrie 1955 orele 14 la 
Academia R.P.R., iar înhumarea în aceeași 
zi la orele 15,30 la Cimitirul Civil Ghencea.

m a ț I I
din Anglia condusă de Margaret Bird, se
cretară a ghildei cooperatiste din Glasgow, 
Care la invitația Comitetului Femeilor De
mocrate din R.P.R. ne-a vizitat țara cu pri
lejul zilei de 23 August.

*
La invitația Comitetului Național pentru a- 

părarea păcii, vineri după amiază au sosit în 
Capitală Richard Zankner, secretar al Comi
tetului Păcii din R D. Germană și Erna 
Weise, corepetitoare la Opera de Stat din 
Berlin. Oaspeții germani își vor petrece con
cediul de odihnă în țara noastră în cadrul 
„Vacanțelor păcii".

★
Intre 31 august și 7 septembrie 1955 a a- 

vut loc la București cea de a 2-a sesiune a 
Comisiei Mixte romîno-iugoslave, instituită 
prin Acordul încheiat la 11 septembrie 1953, 
între Guvernul Republicii Popu'are Romîne 
și Guvernul Republicii Populare Federative 
Iugoslavia.

Comisia Mixtă a analizat munca împuter- 
niciților celor două Părți în perioada scursă 
de la ultima sesiune a Comisiei, care a avut 
loc în decembrie 1954 la Novi Sad.

Totodată, pe baza propunerilor făcute în 
sesiunea anterioară a Comisiei, aprobate de 
cele două Guverne, a fost semnat un Proto
col pentru completarea și modificarea unor 
prevederi din Acord.

In procesul verbal comun încheiat între 
cele două Părți a Comisiei Mixte se consta
tă că lucrările Comisiei s-au desfășurat în- 
tr-o atmosferă prietenească și de muncă con
structivă (Agerpres) 

W. Douglas, 
membru al Curții supreme 
a S.U.A., despre vizita sa 

în U.R.S.S.
MOSCOVA 9 (Agerpres). — TASS trans

mite : William Douglas, membru al Curții 
supreme a S.U.A., face în prezent o călătorie 
prin Uniunea Sovietică.

Ziarul „Literaturnaia Gazeta" a publicat 
un interviu acordat de William Douglas. Re
publicile din Asia centrală mi-au produs o 
impresie deosebită, a spus Douglas; natura 
pitorească, munții înalți, livezile înfloritoare 
mi-au amintit colțurile preferate ale patriei 
mele. In timpul călătoriei am vrut să văd 
cît se poate mai multe și să stau de vorbă 
cu oameni diferiți. Așa am și făcut: am 
stat de vorbă cu judecători și miniștri, cu 
președinți de colhozuri, învățători și colhoz
nici. In primul rînd, vreau să subliniez că 
pretutindeni am fost primit cu o deosebită 
prietenie și toți au fost foarte ospitalieri. 
Am vizitat foarte multe locuri. Am fost în 
numeroase colhozuri, am luat cunoștință de 
realizările lor și de Viața de zi cu zi a oa
menilor.

întrebat de corespondent care este atitudi
nea sa față de ideea lărgirii legăturilor în
tre toate țările și, în special, între Uniunea 
Sovietică și Statele Unite, Douglas a răs
puns :

Consider că trebuie să fie pus la punct 
schimbul cel mai larg de turiști. Și nu numai 
turiști, dar și grupuri întregi de oameni de 
diferite profesiuni trebuie să vină din S.U.A. 
în Uniunea Sovietică și din Uniunea Sovie
tică în S.U.A. Aș dori să văd în Țara So
vietică juriști americani, medici, învățători 
și profesori, ingineri, fermieri. Exemplul vi
zitei delegației agricole americane în Uniu
nea Sovietică și a delegației agricole sovie
tice în S.U.A. este demn de urmat. Fără 
îndoială că schimbul de delegații a fost de 
mare folos și ne-a dat putință să ne cunoa
ștem mai bine. Trebuie să ne cunoaștem mai 
bine unii pe alții, a spus Douglas. Și atunci 
va fi clar că rușii și americanii au multe 
lucruri comune.

William Douglas și-a exprimat speranța 
că piedicile care deocamdată mai continuă 
să existe în calea schimbului larg de turiști, 
de delegații și persoane individuale, vor fi 
înlăturate.

Ce! de al 87-lea Congres 
al Sindicatelor Britanice

LONDRA 9 (Agerpres). — In ședința din 
dimineața zilei de 8 septembrie a celui de 
al 87-lea Congres al Sindicatelor Britanice 
delegații au prezentat spre examinare Con
siliului general rezoluția sindicatului unit 
al constructorilor de mașini, sprijinită de 
alte trei sindicate, care cere ca conducerea 
Congresului și a partidului laburist să ela
boreze un plan de naționalizare a industriei 
constructoare de mașini, chimice și de con
strucții.

In cursul dezbaterilor care au început a- 
poi pe marginea problemelor internaționale, 
s-a produs o ciocnire între aripa de dreap
ta și de stînga a Congresului. Disputa a 
fost provocată de o rezoluție care cere 
Consiliului general „să facă tot ce este 
necesar pentru a începe tratative cu orga
nizațiile corespunzătoare în scopul asigură
rii unei solidarități internaționale maxime 
a clasei muncitoare din toate țările". Rezo
luția a fost prezentată de Arthur Horner, 
secretarul general al sindicatului național 
al minerilor.

Frazer, delegatul sindicatului muncitorilor 
din industria electrică, și Belcher, secretarul 
general al sindicatului muncitorilor din in
dustria tutunului, au dat o ripostă președin
telui sindicatului național al lucrătorilor din 
rețeaua comercială și de distribuție, Padly, 
care, pronunțîndu-se împotriva rezoluției, 
s-a dedat la atacuri împotriva sindicatelor 
sovietice și a Uniunii Sovietice. Atitudinea 
lui Padly a fost condamnată și de alți vor
bitori care au declarat că asemenea reacți
onari continuă să trăiască în „atmosfera 
stătută a războiului rece".

Tewson, secretarul general al Congresului 
Sindicatelor Britanice, s-a pronunțat împo
triva rezoluției. Deși Consiliul general 
a cerut respingerea rezoluției minerilor, ea 
a întrunit 3.441.000 de voturi. Conducerea 
blocului marilor sindicate, ca deobicei, a 
sprijinit Consiliul general dînd 4.457.000 
voturi împotriva rezoluției cu privire la con
solidarea solidarității internaționale a oame
nilor muncii.

w
SOUTHPORT 9 (Agerpres). — TASS 

transmite: La ședința din după amiaza zi
lei de 8 septembrie, Congresul Sindicatelor 
Britanice a adoptat în unanimitate o rezo- 
'uție care subliniază necesitatea unui acord 
internațional cu privire la distrugerea tutu
ror stocurilor de arme atomice și cu hidro
gen și interzicerea fabricării și folosirii a- 
cestor arme.

La Congres s-a discutat de asemenea o 
rezoluție care însărcinează Consiliul general 
să înceapă tratative cu sindicatele sovietice 
cu privire la stabilirea unor relații mai 
strînse între sindicatele celor două țări.

Dîndu-și seama că marea majoritate a 
membrilor sindicatelor engleze sînt pen‘ru 
relații bune cu sindicatele sovietice, Consi
liul general a recurs la o manevră pentru a 
evita punerea la vot a acestei rezoluții. I- 
mediat ce Hart și-a încheiat cuvîntarea, u- 
nul din partizanii Consiliului general a pro
pus ca Congresul să treacă la următoarea 
problemă fără a pune această rezoluție la 
vot. Propunerea a fost acceptată.

Divergentele 
dintre Ecuador și Peru

WASHINGTON 9 (Agerpres) La cererea 
guvernului Ecuadorului, Consiliul Organiza
ției Statelor Americane s-a întrunit joi la 
Washington în ședință extraordinară pentru 
a examina plîngerea republicii Ecuador, care 
a anunțat că este amenințată cu o invazie 
armată din partea trupelor peruviene.

In cadrul ședinței, ambasadorul republicii 
Ecuador la Washington, Jose R. Chiriboga, 
a declarat că guvernul republicii Peru a 
masat la frontiera cu Ecuador forțe armate 
cu un efectiv de 38.000 de oameni, în timp 
ce numărul soldaților ecuadorieni de la fron
tieră este de numai 600. El a cerut Consiliu
lui să acționeze pentru a împiedica o agre
siune împotriva țării sale.

Consiliul O.S.A. a hotărît prin vot să a- 
mîne orice acțiune în această problemă pînă 
cînd va primi informații asupra situației de 
la frontiera dintre Ecuador și Peru. Aceste 
informații îi vor fi transmise de comisia ce
lor patru țări care arbitrează diferendele de 
frontieră dintre Peru și Ecuador, și anume 
Brazilia, Argentina, Chile și S.U.A.

Comisia își desfășoară în prezent lucrările 
la frontiera dintre cele două state.

Sărbătorirea celei de a 11-a aniversări
a

SOFIA 9 (Agerpres) A.T.B. transmite • 
La 8 septembrie a avut loc la Sofia aduna
rea festivă consacrată celei de a 11-a a- 
niversări a eliberării Bulgariei. In Prezidiul 
adunării au luat loc: Gheorghi Damianov, 
Anton lugov, Gheorghi Ciankov, Raiko Da 
mianov, Todor Jivkov, Encio Staikov, Ivan 
Mihailov, Gheorghi Traikov, conducători ai 
Partidului Comunist din Bulgaria și ai gu
vernului. I. K. Prihodov, ambasadorul 
U.R.S.S. în Bulgaria ; conducători ai orga
nizațiilor obștești și de masă.

Acum 11 ani, a spus raportorul, poporul 
bulgar, sub conducerea Partidului Comunist 
din Bulgaria, în frunte cu învățătorul și 
conducătorul său, Gheorghi Dimitrov, s-a 
răsculat cu arma în mînă, a răsturnat tirania 
burghezo-fascistă și a instaurat putzrea 
populară în țară. Poporul nostru a cucerit 
această măreață victorie de la 9 septembrie 
1944 pentru că el s-a sprijinit pe ajutorul 
hotărîtor al Armatei Sovietice — eliberatoare 
și a fost strîns unit în Frontul patriei, front 
salvator pentru țară. Patria noastră a pășit 
pe un nou drum de dezvoltare — pe drumul 
unor profunde transformări democratice și al 
construcției socialiste. Sprijinindu-se ferm pe 
prietenia de nezdruncinat bulgaro-sovietică 
și pe ajutorul frățesc al poporului sovietic, pe 
prietenia și colaborarea cu țările democrat- 
populare, țara noastră înaintează cu pași 
repezi pe drumul progresului și bunăstării 
poporului.

In continuare, raportorul s-a oprit asupra 
rezultatelor luptei popoarelor pentru pace și 
a subliniat uriașele eforturi și merite ale 
Uniunii Sovietice în această privință. Tov. 
Gheorghi Ciankov a relevat lupta poporului 
bulgar pentru pace și a subliniat că norma
lizarea relațiilor dintre Uniunea Sovietică și 
Republica Populară Federativă Iugoslavia a 
constituit un important eveniment în viața 
internațională. Comitetul Central al Partidu
lui Comunist din Bulgaria și guvernul Re
publicii Populare Bulgaria, a spus raportorul, 
vor munci și de aci înainte cu energia nece
sară pentru continua întărire a prieteniei și 
a colaborării multilaterale cu popoarele iugo
slave frățești. Acest lucru este în interesul 
și în avantajul popoarelor noastre. In inte
resul păcii și colaborării între țări, indiferent 
de sistemele lor sociale, guvernul nostru va 
depune eforturi și de acum înainte în direc
ția deplinei normalizări și extinderi a rela
țiilor cu vecinii noștri, Grecia și Turcia.

Referindu-se la succesele obținute în con
strucția socialistă și la desfășurarea cu suc
ces a îndeplinirii celui de-al doilea plan cin
cinal, tov. Gheorghi Ciankov a arătat că nu
mai în primul semestru al acestui an volu
mul total al producției industriale a depășit 
de 2,5 ori nivelul anului 1939. Dacă volumul 
total al producției industriale, cum este de |

Lucrările subcomitetului Comisiei O. N. U. 
pentru dezarmare

NEW YORK 9 (Agerpres). — TASS trans
mite. — La 7 septembrie a avut loc o nouă 
ședință a subcomitetului Comisiei O. N. U. 
pentru dezarmare. Ședința a fost prezidata 
de A. A. Sobolev, reprezentantul Uniunii So
vietice.

După cum s-a aflat, membrii subcomitetu
lui au expus o serie de considerente referi
toare la propunerile făcute de E. Faure, pri
mul ministru al Franței, la conferința de la 
Geneva, prezentate pe larg subcomitetului 
de către reprezentantul francez Jules Moch. 
In aceste propuneri se exprimă ideea nece
sității reducerii alocațiilor bugetare pentru 
nevoile militare și aduc argumente în favoa
rea acestei idei. Delegația sovietică conside
ră că aceste propuneri sînt interesante și 
merită să fie examinate cu atenție. Studiind 
cu atenție și seriozitate aceste propuneri, a 
spus Sobolev, delegația sovietică se călăuzeș
te după necesitatea de a apropia pozițiile 
membrilor subcomitetului și de a se realiza 
un acord.

Reprezentantul Uniunii Sovietice, A. A. So- 
bolev, a atras atenția asupra faptului că la 
ședințele precedente s-au făcut în repetate 
rînduri referiri la acea parte din propunerile 
guvernului sovietic din 10 mai cu privire la 
problemele controlului, în care este vorba 
despre posibjitatea, pe care o au statele 
care dispun de întreprinderi pentru producția 
de energie atomică, de a acumula, încâlcind 
acordurile corespunzătoare, mari cantități de 
materiale explozive pentru fabricarea armei 
atomice.

Reprezentantul sovietic a răspuns la între
barea — în ce fel intenționează Uniunea So
vietică să asigure aplicarea măsurilor pro
puse de ea, ținînd seama de posibilitatea de 
a se ocoli controlul indicat în propunerile 
din 10 mai.

Guvernul sovietic recunoaște și declară că 
există posibilități de a ocoli controlul inter
național, de a se sustrage controlului și de 
a organiza producția secretă de arme ato
mice și cu hidrogen și că în aceste condiții 
securitatea statelor care au semnat convenția 
internațională nn poate fi garantată. De aici 
se impune concluzia că este necesar să se 
Înlăture posibilitatea unei agresiuni atomice 
prin surprindere.

Este îndeobște cunoscut că războiul mo
dern nu poate fi conceput fără desfășurarea 
și concentrarea de mari forțe armate teres

Ședința Consiliului de Securitate în problema incidentelor 
dintre Israel și Egipt

NEW YORK 9 (Agerpres). — TASS trans
mite : La 8 septembrie a avut loc o ședință 
a Consiliului de Securitate convocată la ce
rerea delegațiilor Angliei, Franței și S.U.A. 
pentru discutarea incidentelor care au avut 
loc în ultimul timp între forțele armate e- 
giptene și israeliene.

După ce a fost aprobată ordinea de zi a 
Consiliului de Securitate „Problema palesti
niană : încetarea operațiunilor militare și 
măsurile pentru preîntîmpinarea de noi in
cidente în regiunea Gaza", au luat cuvîntul 
reprezentanții Angliei, S.U.A. și Franței, 
coautorii proiectului de rezoluție cu priviră 
la problema în discuție.

Proiectul de rezoluție al celor trei puteri 
a fost sprijinit de reprezentanții Noii Zee- 
lande, Iranului, statului Peru și Belgiei.

Reprezentanții Israelului și Egiptului au 
declarat că guvernele lor sînt gata să de
pună în comun cu Comisia ONU pentru 
supravegherea îndeplinirii armistițiului în 
Palestina eforturi pentru preîntîmpinarea u- 
nor noi incidente în regiunea frontierii is- 
raeliano-egiptene.

Reprezentantul Uniunii Sovietice A. So
bolev a declarat că includerea punctului în 
discuție pe ordinea de zi a Consiliului de 
Securitate a fost provocată de faptul că în 
ultimele zile la frontiera egipteano-israeliană 
în regiunea Gaza s-au produs incidente gra
ve între forțele armate israeliene și egip
tene. Aceste incidente s-au soldat cu victime

eliberării Bulgariei
Participanții la adunare au întîmpinat *cu  

căldură pe K. V. Hruțki, veteran al răz
boiului din 1877-1878 pentru eliberarea Bul
gariei din robia turcească, și nepotul lui. 
V.V Voronțov, care a participat în 1944 la 
luptele pentru eliberarea Bulgariei de sub 
jugul fascist, sosiți din Uniunea Sovietică 
pentru a participa la festivitățile organizate 
cu prilejul celei de a 11-a aniversări a eli
berării Bulgariei.

Gheorghi Ciankov, membru în Biroul Po
litic al C.C. al Partidului Comunist din Bul

Raportul prezentat de Gheorghi Ciankov
așteptat, va crește pînă la sfîrșitul acestui 
an cu aproximativ 35% în comparație cu 
1952, producția mijloacelor de producție v» 
crește cu aproximativ 50%. Remarcabile sînt 
succesele din domeniul electrificării. Se pre
vede ca producția de energie electrică să 
atingă în acest an cifra de aproximativ 270 
kw/oră pe cap de locuitor (față de 185 
kw/oră în 1952), adică va crește cu aproxi
mativ 50%.

Numai în prima jumătate a acestui an s-a 
extras de peste 2 ori mai mult cărbune decît 
tn întreg anul 1939. Se dezvoltă de asemenea 
industria siderurgică și cea a metalelor ne
feroase. Zăcămintele de minereu de fier des
coperite la sfîrșitul anului 1954 au depășit 
de 2 ori cifrele prevăzute pentru aceeași 
perioadă de către directivele congresului al 
VI-lea al P.C.B. pentru cel de-al doilea plan 
cincinal. Continuă să se dezvolte și să crea
scă într-un ritm impetuos industria construc
toare de mașini și de prelucrare a metalelor. 
Producția ei va creste Tn acest an cu cel 
puțin 55% față de 1952.

Se dezvoltă de asemenea și industria 
ușoară ; s-au înregistrat succese în dezvol
tarea transportului feroviar, pe apă și 
aerian.

Se dezvoltă cu succes agricultura. Se pre
vede ca recolta medie la principalele culturi 
agricole să crească în ansamblu în 1955. în 
comparație cu recolta strînsă în primul cin
cinal, în felul următor : la grîu — cu apro
ximativ 12%, la porumb — cu aproape 35%, 
la floarea-soarelui — cu aproximativ 27%, la 
sfecla de zahăr — cu peste 24%. A crescut 
mult recolta în gospodăriile agricole coope
rative de muncă. Se dezvoltă și creșterea a- 
nimalelor. Realizările gosoodăriilor agricole 
cooperative de muncă au făcut să crească și 
mai mult prestigiul lor în rîndurile coopera
torilor și țăranilor nemembri ai G.A.C.M. 
Urmarea este că în prezent se observă o 
nouă afluență de țărani muncitori în 
G.A.C.M. De la începutul acestui an și pînă 
în iulie, au intrat în G.A.C.M. peste 13000 
de gospodării țărănești. Pînă la sfîrșitul a- 
cestui an. agricultura va dispune de peste 
18.300 de tractoare (convenționale de 15 c.p.) 
și peste 3.370 de combine.

tre, aeriene și navale. Din această cauză, a 
declarat Sobolev, propunerile sovietice por 
nesc de la necesitatea de a se crea condiții in 
care intențiile agresive ale oricărui stat să 
poată fi descoperite la timp și preintimp nare 
Propunerile guvernului sovietic din 10 mai 
prevăd instituirea unui control care să poa
tă avertiza la timp despre concern.rarea peri
culoasă de forțe armate terestre, aeriene și 
navale. Pentru aceasta este necesar să exis
te pos:uri de control în marile porturi, pe 
aerodromuri și la nodurile de comunicație 
de importanță strategică.

Reprezentantul U.R.S.S. a atras de aseme
nea atenția asupra faptului că pe lîngă ar
ma atomică și arma cu hidrogen, cu toată 
forța lor destructivă, în cazul izbucnirii u- 
nui război ar fi inevitabilă intrarea în acți
une a unor armate de multe milioane de oa
meni și a unor cantități de armament cla
sic, care au o importanță hotărîtoare pentru 
rezultatul oricărui război mare.

Instituirea unui asemenea control exclude 
în întregime primejdia unei agresiuni prin 
surprindere din partea unui stat împotriva 
altui stat.

Toți membrii subcomitetului au subliniat 
că în momentul de față lipsește încrederea 
necesară în relațiile dintre state. Este greu 
de presupus, a spus Sobolev, ca statele care 
nu au încredere unele față de celelalte 
și_ care au relații încordate între ele, 
să admită într-adevăr controlori ai altor țări 
în uzinele lor de război, în întreprinderile 
care fabrică materiale atomice și arme ato
mice și cu hidrogen. Astfel de îndoieli au 
fost exprimate recent de președintele S.U.A.

Guvernul sovietic abordează rezolvarea 
problemei controlului în așa fel, îneît pe de 
o parte să se asigure condițiile necesare sta
bilirii încrederii între state și, pe de altă 
parte, să se rezolve sarcinile de preîntâmpi
nare a unui atac prin surprindere din par
tea unui stat împotriva altui stat. Guvernul 
sovietic consideră că problema stabilirii. con
trolului internațional și a drepturilor și îm
puternicirilor organului internațional de 
control trebuie rezolvată în strînsă legătură 
cu înfăptuirea măsurilor îndreptate spre mic
șorarea încordării internaționale, întărirea în
crederii între state și înfăptuirea altor măsuri 
privind reducerea armamentelor și interzice
rea armei atomice.

atît din partea egipteană cît și din partea 
israeliană.

Unul din cele mai grave incidente, a su
bliniat A, Sobolev, a fost atacul asupra 
postului de poliție egiptean de la Han Iu- 
nis săvîrșit de forțele armate israeliene în 
noaptea de 31 august spre 1 septembrie. 
După cum se spune în raportul generalului 
Burns, șeful statului major al organului 
O.N.U., la acest atac au participat unități 
israeliene de tancuri ușoare care au mitra
liat localul postului de poliție de pe terito
riul egiptean și l-au distrus cu obuze.

In afară de aceasta a fost distrus parțial 
un spital și mitraliate alte clădiri din satul 
vecin Bani Suhela. In urma acestui atac 
partea egipteană a suferit pierderi — au 
fost ucise 36 de persoane și rănite alte 13. 
Acest fapt dovedește gravitatea incidentu
lui.

După cum reiese din raportul generalului 
Burns, a continuat A. Sobolev, în ultimul 
timp s-au produs de asemenea o serie de 
incidente provocate de atacul forțelor arma
te egiptene asupra teritoriului israelian.

Consiliul de Securitate, a spus A Sobo
lev. nu poate rămîne pasiv, și trebuie să ia 
măsuri concrete pentru prevenirea unor ase
menea incidente în viitor. In special delega
ția sovietică consideră necesar ca Consiliul de 
Securitate să propună celor două părți să 
ia măsurile necesare pentru stabilirea ordi- 

garia și vice președinte al Consiliului de 
Miniștri al R.P. Bulgaria, a prezentat rapor
tul consacrat celei de a 11-a aniversări a eli
berării țării.

La adunare a luat cuvîntul K. V. Hruțki, 
care a fost întîmpinat cu ovații furtunoase. 
K. V. Hruțki a transmis poporului bulgar 
cele mai bune urări din partea poporului 
sovietic. Participanții la adunare au adop
tat cu însuflețire textul unei telegrame 
de salut către C.C. al P.C.U.S. și guver
nul sovietic.

Pe baza succeselor obținute în Industria 
și agricultură s-au consolidat finanțele noa
stre, crește bunăstarea materială și cultura 
popotului nostru. Crește necontenit schimbul 
de mărfuri și se extinde rețeaua comercială. 
Se prevede ca, pînă la sfîrșitul acestui an, 
circulația mărfurilor cu amănuntul, în pre
țuri comparabile, să crească cu aproximativ 
60% față de 1952. Ca urmare a reducerilor 
prețurilor cu amănuntul efectuate pînă în 
prezent, populația a cîștigât în 2 ani și. ju
mătate peste 3 miliarde de leva. Paralel cu 
aceasta, se reduc necontenit prețurile și pe 
piața cooperatistă. Ca urmare a tuturor a- 
cestor lucruri, hotărîrile congresului al VI- 
lea al partidului îndreptate spre creșterea 
veniturilor reale ale muncitorilor și ale tutu
ror oamenilor muncii sînt îndeplinite cu 
succes.

Pe baza acestor mari succese din dome
niul economiei, se dezvoltă și înfloresc In 
țara noastră cultura, știința și arta socia
listă.

Aceste succese sînt în primul rînd rddul 
politicii juste a partidului nostru, a declarat 
raportorul, rodul uriașei munci organizato
rice și educative pe care partidul o duce în 
rîndurile maselor. Ele sînt rezultatul muncit 
eroice și însuflețite a clasei noastre mun
citoare, a țărănimii muncitoare, a intelec
tualității legate de popor, al muncii îndrep
tate spre îndeplinirea planurilor noastre, 
spre înfăptuirea unui regim sever de econo
mii în toate sectoarele economiei naționale, 
spre construcția socialistă a țării. Succesele 
incontestabile obținute în dezvoltarea econo
mică și culturală a țării sînt o dovadă a re
zultatelor rodnice ale prieteniei bulgaro- 
sovietice, ce se întărește permanent, a aju
torului economic și cultural, tehnic și teh- 
nico-științif ic mereu crescînd dat țării noas’re 
de către Uniunea Sovietică. Rezultatele Con
strucției socialiste arată că se întărește tot 
mai mult statul nostru democrat-popular, 
regimul nostru social nou, regimul social's*.  
Crește și se lărgește unitatea patriotică a 
maselor populare cu Partidul Comunist din 
Bulgaria. Devine tot mai puternică alianța 
dintre clasa muncitoare și țărănime — teme
lia de nezdruncinat a puterii populare.

înfăptuirea tuturor măsurilor de reducere 
a armamentelor și interzicere a armei ato
mice, prevăzute pentru prima etapă a progra
mului de dezarmare, a arătat reprezentantul 
Uniunii Sovietice, va avea ca rezultat întă
rirea considerabilă a încrederii în relațiile 
dintre state. In felul acesta vor fi create con
dițiile necesare pentru etapa următoare pe 
calea controlului internațional, inclusiv con
trolul asupra distrugerii și interzicerii .ar
melor atomice pe o bază permanentă al că
rei conținut amănunțit va trebui fixat prin- 
tr-un regulament special după ce va fi fost 
obținut un acord de principiu. Esența noului 
fel de a aborda rezolvarea problemei contro
lului, propus de guvernul sovietic, coristă 
în aceea că drepturile și împuternicirile or
ganului de control se extind pe măsura în
deplinirii programului de dezarmare și a 
traducerii în viață a măsurilor avînd drept 
sco>p crearea atmosferei de încredere în re
lațiile dintre state.

Particularitatea propunerilor puterilor occi
dentale cu privire la control constă în faptul 
că .ele prevăd întocmirea unei evidențe și ve
rificarea armamentelor și forțelor armate îna
inte de aplicarea vreunor măsuri în vederea 
reducerii lor. Propunerile puterilor occiden
tale nu cuprindeau nici o garanție că după 
întocmirea evidenței și a verificării arma
mentelor și a forțelor armate se va proceda 
la reducerea lor. Faptul că în convenție nu 
se indică termene fixe pentru aplicarea mă
surilor creează un teren favorabil pentru 
încălcarea convenției.

Angajamentele asumate de state în baza 
convenției nu vor deveni reale decît atunci 
cînd se vor fixa termene precise pentru apli
carea măsurilor. Fără indicarea termenelor 
întregul program capătă un caracter nedeter
minat, vag. In această privință propunerile 
guvernului sovietic au importantul avantaj că 
prevăd termene concrete, ceea ce permite sta
telor participant la convenție să cunoască 
cu precizie angajamentele lor asumate în 
baza convenției și să ia măsurile corespunză
toare pentru aplicarea lor.

După cum s-a aflat, reprezentanții puterilor 
occidentale din subcomitet au declarat că vor 
studia declarația reprezentantului U.R.S.S. șl 
își vor expune punctul de vedere în cursul 
ședințelor următoare ale subcomitetului.

nei și liniște! în regiunea Gaza, cele două 
părți să se abțină de la noi acte de violență 
și să respecte cu strictețe acordul privitor la 
încetarea focului

Delegația Uniunii Sovietice, a declarat în 
încheiere A. Sobolev, sprijină proiectul de re
zoluție prezentat Consiliului de Securitate de 
Statele Unite, Anglia și Franța.

Consiliul de Securitate a adoptat în unani
mitate proiectul de rezoluție al delegațiilor 
Angliei, Franței și S.U.A. în care se spune că 
Consiliul de Securitate, „exprimînd regretul 
în legătură cu recentele incidente din regiu
nea situată de-a lungul liniei de demarcație 
stabilită de armistițiu între Egipt și Israel 
la 24 februarie 1949, consideră ca fapt pozitiv 
că cele două părți au adoptat apelul șefului 
statului major (al observatorilor O.N.U. în 
Palestina) cu privire la încetarea necondițio
nată a focului; cheamă cele două părți să ia 
toate măsurile necesare pentru stabilirea or- 
dinei și liniște! în această regiune și, în spe
cial să se abțină de la noi acte de violență 
și să continue să respecte încetarea focului". 
In rezoluția sa Consiliul de Securitate decla
ră că în această regiune „observatorilor 
O.N.U. trebuie să li se acorde libertatea de 
circulație pentru ca ei să-și poată îndeplini 
atribuțiile" și cheamă cele două părți să 
numească reprezentanți pentru a se întîlnl cu 
șeful statului major al observatorilor O.N.U. 
în Palestina în vederea colaborării cu el. ‘
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Tratativele dintre delegațiile guverna II entale
ale Uniunii Sovietice și Republicii Federale Ger n ane

In legătura cu manifestațiile antigrecești 
din Turcia

MOSCOVA 9 (Agerpres). — TASS trans
mite :

La 9 septembrie, ora 11, au început la 
Moscova tratativele între delegațiile guver
namentale ale Uniunii Republicilor Sovietice 
Socialiste și Republicii Federale Germane.

Tratativele au loc din inițiativa Uniunii 
Sovietice care, în nota ei din 7 iunie a pro
pus normalizarea relațiilor între U.R.S.S. 
și R.F.G. și examinarea în acest scop a pro
blemei privind stabilirea de relații diploma
tice și comerciale directe, precum și de re
lații culturale între cele două state.

Din partea Uniunii Sovietice la tratative 
participă: N.A. Bulganin, președintele Con

siliului de Miniștri al U.R.S.S. (conducăto
rul delegației); N. S. Hrușciov, membru în 
Prezidiul Sovietului Suprem al U.R.S.S.; V. 
M. Mololov, prim vice-președinte al Consi
liului de Miniștri al U.R.S.S. și ministru al 
Afacerilor Externe al U.R.S.S.; M. G. Per- 
vuhin, prim vice-președinte al Consiliului de 
Miniștri al U.R.S.S.; I. G. Kabanov, minis
trul Comerțului Exterior; V. S. Semionov, 
locțiitor al ministrului Afacerilor Externe al 
U.R.S.S.

Din partea Republicii Federale Germane la 
tratative participă: Cancelarul federal dr. 
K. Adenauer (conducătorul delegației); dr.

H. von Brentano, ministrul Afacerilor Exter
ne, dr. W. Hallstein, secretar de stat la 
Ministerul Afacerilor Externe; dr. H. Globke, 
secretar de stat al cancelariei cancelarului 
federal; ambasadorul G. Blankenhorn ; dr. 
W. Grewe, director de minister; dr. G. Rein
hardt, conducătorul secției de economie ex
ternă din Ministerul Economiei; dr. H. von 
Scherpenberg, conducătorul secției de politi
că comercială din Ministerul Afacerilor .Ex
terne ; dr. H. von Triitzschler, conducătorul 
secției culturale din Ministerul Afacerilor 
Externe; ambasadorul V. von Eckardt; dr. 
E. Mohr, trimis, șeful protocolului din Mi

nisterul Afacerilor Externe; dr. von Walter, 
trimis ; dr. U. Muller, director de minister ; 
dr. K. Koch.

La tratative participă de asemenea K. 
Arnold, președintele Comisiei pentru Afaceri 
Externe a Bundesratului, prim ministru al 
landului Renania de nord Westfalia, K. G. 
Kiesinger, președintele Comisiei pentru Afa
ceri Externe a Bundestagului și K. Schmid, 
vice-președinte al acestei comisii.

Tratativele au început printr-un cuvînt de 
deschidere rostit de N. A. Bulganin.

Apoi cancelarul federal, dr. K. Adenauer, 
a făcut o declarație.

Cuvîntul de deschidere al tovarășului N. A. Bulganin
Domnule cancelar, domnilor I
In numele guvernului sovietic vă salut în 

capitala Uniunii Sovietice — Moscova, pe 
dumneavoastră, domnule cancelar, și dele
gația guvernamentală a Republicii Federale 
Germane.

Tratativele noastre care încep astăzi au 
fost precedate de un schimb de note între 
guvernul Uniunii Sovietice și guvernul Re
publicii Federale Germane. După cum știți, 
guvernul sovietic a adresat guvernului Re
publicii Federale Germane propunerea de a 
discuta problema stabilirii de relații diplo
matice și comerciale directe precum și de 
relații culturale intre țările noastre.

Guvernul sovietic a pornit de la faptul că 
stabilirea unor relații normale între țările 
noastre corespunde atît intereselor Uniunii 
Sovietice, cit și celor ale Republicii Federale 
Germane. O astfel de normalizare a relațiilor 
corespunde sarcinii consolidării păcii în Eu
ropa și micșorării continue a încordării în 
relațiile internaționale, și cele două țări ale 
noastre nu pot să nu fie vital interesate în 
aceasta.

in cele două războaie mondiale popoarele 
Uniunii Sovietice și Germaniei au dat cele 
mai mari jertfe și au avut cele mai grele 
pierderi materiale. Urmările uriașelor dis
trugeri, pricinuite de ultimul război mon
dial, nu au fost înlăturate cu totul nici pînă 
acum. Și mai grele au fost pierderile su
ferite de milioanele de familii sovietice, că
rora, in urma criminalei aventuri războinice 
a cotropitorilor hitleriști, le-au pierit cei a- 
propiați. De pe urma acestei aventuri au 
avut de suferit și milioane de familii ger
mane. Aceste pierderi sînt ireparabile.

Istoria arată în mod convingător că pe
rioadele de vrajbă și lipsă de relații ău 
adus celor două popoare numai lipsuri și ne
norociri. Și că, dimpotrivă, popoarele Uniu
nii Sovietice și Germaniei au avut totdeauna 
mult de folosit de pe urma relațiilor bune și 
a colaborării între ele.

Domnule președinte al Consiliului de Mi
niștri.

îmi îndeplinesc, in primul rînd, plăcuta în
datorire de oaspete, exprimindu-vă, in nu
mele meu personal și al persoanelor care mă 
însoțesc, recunoștința sinceră pentru invi
ta,ia transmisă și pentru toată ospitalitatea 
cu care ne primiți aici. Guvernul lederal și 
cu personal înțelegem bine însemnătatea a- 
cestei vizite. Aceasta este primai intîlnire ofi
cială între reprezentanții Uniunii Sovietice 
și ai poporului german, primul contact nu 
numai după mulți ani de absență a unor re
lații oficiale intre cele două părți, ci și după 
numeroase evenimente care au generat și 
menținut un sentiment de izolare și înstră
inare. lată de ce îmi dau seama de aseme
nea cit de greu trebuie să tie pentru noi 
toți începutul tratativelor. Aceste tratative 
s nt totuși necesare. Sîntem vecini, chiar 
dacă nu în sens strict geografic. Există 
multe lucruri pentru care poarta răspunderea 
guvernul dumneavoastră și guvernul meu, 
multe lucruri care au o importanță vi
tală nu r.umai pentru soarta propriilor noa
stre popoare, ci și — pot spune aceasta fără 
a exagera — în general pentru situația din 
lumea întreagă. In această, situație există o 
singură poziție de pe care se pot începe și 
duce aceste tratative; aceasta este poziția 
sincerității depline. Vă rog să mă credeți, 
domnule președinte al Consiliului de Miniș
tri, domnitor, că am venit aici, cu .intenția 
cinstită de a duce tratative in mod sincer. 
Așa dar, deși aceasta se poate să fie doar 
un început — să sperăm că este începutul 
unui schimb rodnic și permanent de păreri 
— îngăduiți-ne totuși să încercăm să tre-, 
cern de la bun început la fondul chestiunii. 
Consider că prima mea sarcină este să vă 
expun poziția fundamentală care determină 
linia politică a poporului german și a gu
vernului său, precum și forțele motrice, mo
tivele și obiectivele finale, care ne călăuzesc.

Cel mai prețios bun pe care trebuie să-1 
apere toți germanii este pacea. Știm prea, 
bine cit de mult au suferit in ultimul război 
îndeosebi popoarele sovietic și german și de 
aceea consider că voi găsi înțelegere c'nd 
voi spune că în conștiința tuturor s-a înti
părit adine oroarea față de distrugerile răz
boiului modern, de moartea a milioane de 
oameni, de nimicirea caselor și întreprinde
rilor, de pustiirea orașelor și satelor. In 
afară de aceasta în Germania se știe de ase
menea că succesele obținute după ultimul 
război de științele naturale și de tehnică in 
domeniul dezintegrării atomului și în do
meniile înrudite, au dat omului mijloace de 
exterminare la care nu ne putem gîndi fără 
a ne cutremura. Și, în sfîrșit, în Germania 
toți știu că prin poziția sa geografică țara 
noastră ar fi expusă unei primejdii deosebite 
în cazul unui conflict armat. De aceea nu 
veți găsi pe nimeni în Germania — nu 
numai din rîndul personalităților politice, de 
răspundere, dar nici din rîndurile întregii 
populații — care să admită, fie și pe departe, 
ideea că războiul ar putea să rezolve indife
rent care din marile probleme politice, care 
își așteaptă soluționarea. Și în inimile ger
manilor este puternică și adîncă năzuința 
arzătoare care a cuprins omenirea că răz
boiul, datorită monstruozității sale, să fie 
abolit de la sine. Trebuie găsite mijloace 
noi pentru rezolvarea litigiilor și conflicte
lor, mijloace care să se bazeze pe un sen
timent internațional de solidaritate și pe

MOSCOVA 9 (Agerpres). — TASS trans
mite : La 9 septembrie N. A. Bulganin, pre
ședintele Consiliului de Miniștri al U.R.S.S., 
l-a primit pe dr. K. Adenauer, cancelarul 
federal al Republicii Federale Germane, i

K. Adenauer a fost însoțit de dr. H. von 
Brentano, ministrul Afacerilor Externe al 
R. F. Germane, dr. W. Hallstein, secretar 
de stat la Ministerul Afacerilor Externe, dr. 
H. Globke, secretar de stat al Cancelariei

minat Ministerului Afacerilor Externe al 
Turciei, o notă a guvernului grec în care se 
protestează împotriva manifestărilor antigre
cești care au avut loc marți la Istambul și 
Izmir.

★

PARIS 9 (Agerpres). — La 8 septembrie 
a avut loc o ședință a Consiliului Uniunii 
Atlanticului de nord. (N.A.T.O.) convocată 
în legătură cu agravarea relațiilor dintre 
Grecia și Turcia. După cum se știe, reprezen
tantul grec a primit instrucțiuni să ridice 
problema manifestărilor antigrecești de I;. 
Izmir și Istambul. După ședință nu s-a dat 
publicității nici un fel de comunicat.

★ ’

LONDRA 9 (Agerpres). — Agenția Reutcr 
relatează că Zorlu, ministru ad-interim al 
Afacerilor Externe al Turciei, și ceilalți mem
bri ai delegației turcești au plecat pe calea 
aerului la istambul după întreruperea trata
tivelor ce'.or trei puteri în problema Ciprului. 
Zorlu a refuzat să comenteze insuccesul tra
tativelor dintre miniștrii Afacerilor Externe 
ai Angliei, Greciei și Turciei cu privire la 
statutul Ciprului.

ATENA 9 (Agerpres). — După cum anun
ță agenția France Presse, potrivit unor in
formații primite din Istambul, în timpul in
cidentelor din 6 septembrie, 29 de biserici 
ortodoxe au fost devastate de către demon
stranții turci. Dintre acestea au fost com
plet distruse 14, din care două biserici an
tice din epoca bizantină.

Afară de aceasta, nu se cunoaște soarta 
starețului „Mînăstirii Sf. Spiridon". Mitro
politul Gheliopulos este ușor rănit, iar mi
tropolitul Pamfilos este rănit grav.

Toate încăperile redacțiilor ziarelor gre
cești din Istambul au fost distruse. Ziarele 
și-au încetat apariția.

★

STOCKHOLM 9 (Agerpres). — In timpul 
demonstrațiilor antigrecești din Turcia, a fost 
jefuit consulatul suedez la Istambul. Amba
sadorul Suediei în Turcia a trimis o notă 
de protest ministrului Afacerilor Externe al 
Turciei, declarînd că își rezervă dreptul de a 
cere despăgubiri.

★

LONDRA 9 (Agerpresj. — TASS trans
mite: După cum anunța postul de radio 
Londra, la 9 septembrie, însărcinatul cu a- 
faceri ad-interim al Greciei la Ankara, a in-

Federală Germană și să se realizeze un a- 
cord pentru instituirea unei ambasade a 
U.R.S.S. la Bonn și a unei ambasade a 
R.F.G. la Moscova, precum și pentru schimb 
de ambasadori.

Realizarea unui acord necesar între noi în 
legătură cu aceasta va contribui în multe 
privințe la dezvoltarea comerțului între țările 
noastre. Noi propunem să se procedeze la un 
schimb de păreri și în această problemă. 
Dujpă cum se știe, comerțul între Uniunea 
Sovietică și Republica Federală Germană 
este în prezent foarte limitat și are un ca
racter nestabil. Or, există posibilități de a-1 
pune pe o bază trainică în avantajul 
reciproc, atît al Republicii Federale 
Germane cît și al Uniunii Sovietice. In 
acest fel se poate realiza în anii care ur
mează o serioasă sporire a schimbului de 
mărfuri și dezvoltarea unor legături econo
mice reciproc avantajoase pe baza unor a- 
corduri corespunzătoare, pe termen lung.

Guvernul sovietic consideră de asemenea 
că stabilirea și dezvoltarea colaborării știin
țifice, culturale și tehnice între U.R.S.S. și 
R.F.G. ar corespunde intereselor popoarelor 
noastre. Ar fi util să șe organizeze schim
buri * de delegații, de reprezentanți ai 
industriei, agriculturii, comerțului, științei și 
culturii din cele două țări, precum și schim
buri de delegații sportive și de turiști.

/Xcestea sînt problemele pe care am dori 
să le discutăm în cu.rsul actualelor tratative. 
Exprimînd aceste considerente, pornim de la 
faptul că în cadrul schimbului de note, gu
vernul R.F.G. s-a declarat la rîndul său de 
acord să discute problema stabilirii de re
lații diplomatice, comerciale și culturale in
tre țările noastre, precum și chestiunile le
gate de aceasta.

In încheiere, îngăduiți-mi să-mi exprim 
speranța că tratativele noastre vor duce la 
rezultate rodnice, la normalizarea relațiilor 
intre Uniunea Sovietică și Republica Fede
rală Germană în interesul popoarelor noas
tre, în interesul întăririi păcii și securității 
in Europa.

îmbunătățit posibilitățile pentru o apropiere 
intre state, pentru stabilii eâ încrederii nece
sare între ele. Firește că acest lucru a fost 
larg sprijinit și aprobat de opinia publică 
din cele două țări ale noastre. Aceasta im
pune și maj mult necesitatea normalizării 
relațiilor între statele noastre prin stabilirea 
de relații diplomatice directe între ele.

După cum se știe, guvernul sovietic s-a 
declarat de acord să se procedeze aici la un 
schimb de păreii în problema restabilirii 
unității Germaniei. Totodată nu se poate să 
nu se țină seama de piedicile serioase crea
te în calea acestui lucru după intrarea in 
vigoare a acordurilor de la Paris, în baza 
cărora Republica Federală Germană a intrat 
în grupările militare cunoscute și în baza că
rora se efectuează remilitarizarea Germa
niei occidentale. In afară de aceasta trebuie 
subliniate următoarele fapte: guvernul so
vietic a recunoscut întotdeauna că rezolva
rea problemei reunificării Germaniei este în 
primul rînd o chestiune a germanilor în
șiși și că este necesar în același timp să 
se țină seama de condițiile reale care s-au 
creat odată cu existența Republicii Federale 
Germane și Republicii Democrate Germane 
și că rezolvarea acestei importante sarcini 
trebuie să fie conformă acordurilor interna
ționale prevăzînd asigurarea păcii și secu
rității în Europa. In ceea ce o privește, 
Uniunea Sovietică a fost și rămîne adeptă 
consecventă a restabilirii unității Germaniei 
ca stat iubitor de pace și democrat.

Guvernul sovietic își exprimă speranța că 
stabilirea de relații diplomatice între U.R.S.S; 
și R.F.G. va contribui la rezolvarea proble
melor nereglementate în care sînt interesate 
cele două părți. Nu se poate trece cu vede
rea nici faptul că lipsa unor relații normale 
între țările noastre creează greutăți în plus 
în rezolvarea principalei probleme naționale 
a poporului german, restabilirea unității 
unui stat german democrat.

Pornind de la cele spuse, guvernul sovie
tic propune să se stabilească relații diplo- 

i matice între Uniunea Sovietică și Republica 

Adenauer
lor care creează actualele relații anormale 
dintre noi și prin înfăptuirea tuturor efortu
rilor posibile pentru a înlătura aceste cauze. 
Mă apropii în acest fel de două probleme 
complexe care au fost menționate in nota 
guvernului federal din 12 august ca proble
me care trebuie discutate. Din răspunsul gu
vernului sovietic din 19 august noi am a- 
flat cu recunoștință că guvernul dvs dom
nule președinte al Consiliului de Miniștri, 
nu intenționează să ocolească aici discuta
rea lor.

Ingăduiți-mi să încep cu problema elibe
rării germanilor care se află în prezent în 
detențiune pe teritoriul Uniunii Sovietice 
sau în țările aflate sub influența sovietica, 
sau a acelora care sînt împiedicați într-pn 
fel sau altul să plece din acesie regiuni. 
Ridic în mod intenționat mai întii această 
problemă pentru că aici este vorba de o pro
blemă care afectează poate toate fami
liile germane fără excepție. Doresc sincer 
ca dvs. să înțelegeți, just spiritul in care 
vreau să discut această problemă. Mă in
teresează exclusiv latura ei umană. Este 
insuportabil gîndul că după mai bine de 
zece ani de la terminarea operațiunilor mi
litare, oameni care intr-un fel sau altul au 
fost atrași în viitoarea evenimentelor mili
tare continuă să fie reținuți departe de fa
miliile lor, de patria lor, de munca lor paș
nică normală. Nu trebuie să considerați de
loc ca o provocare dacă voi spune : este de 
neconceDiit să se stabilească relații „norma
le" între statele noastre atît timp cit acea
stă problemă rămîne nerezolvată. Prin a- 
ccasta nu pun nici un fel de „condiție pre
liminară". Chestiunea despre care vorbesc 
reprezint.! tocmai normalizarea. Să închi
dem cu hotărîre o problemă care constituie 
zilnic o sursă de amintiri despre un trecut 
plin de suferințe, și care ne desparte.

Cealaltă problemă este aceea a unității de 
stat a Germaniei.. Cred că sîntem de acord 
cu dvs. cînd spunem că scindarea Germa
niei crează o situație insuportabilă și că tre
buie restabilită unitatea Germaniei. Cred că 
sîntem de asemenea de «Cord că restabili
rea acestei unități este o obligație decurgînd 
din responsabilitatea comună pentru întrea
ga Germanie a celor patru puteri care după 
prăbușirea Germaniei național-socialiste au 
preluat puterea supremă în Germania. Mă 
refer la această obligație. Știu că atunci cînd 
vă rog să depuneți toate eforturile în vede
rea rezolvării cit mai grabnice a acestei pro
bleme vorbesc în această chestiune de ase
menea și în primul rînd în numele tuturor 
germanilor și nu numai în numele popu
lației Republicii Federale. In conformitate cu 
această responsabilitate, la Geneva ați că
zut de acord cu cele trei puteri occidentale 
asupra unor tratative și în această proble
mă. Nu intenționez să complic procesul care 
trebuie să ducă la unitatea Germaniei înce- 
pînd aici tratative bilaterale independent de 
tratativele celor patru puteri. Dar datoria 
mea imperioasă este de a folosi această în- 
tîlnire pentru a vă arăta întreaga seriozita
te a acestei probleme și pentru a o discuta 
cu dvs. spre a vă ușura sarcina la Geneva 
și a contribui la îndeplinirea ei. Cînd cele 
patru puteri vor deschide calea, în fața po
porului german va sta sarcina ca prin au
todeterminare liberă și conștient de răspun
derea sa<-pentru crearea unor relații de 
bună vecinătate în Europa și pentru întă
rirea păcii în întreaga lume să desăvîrșea- 
scă finisarea interioară și exterioară a edi
ficiului statului unic german.

★
MOSCOVA 9 (Agerpres). — TASS trans

mite : La 9 septembrie V. M. Molotov, prim 
vicepreședinte al Consiliului de Miniștri al 
U.R.S.S. și ministrul Afacerilor Externe al 
U.R.S.S., l-a primit pe dr. K. Adenauer, can
celarul federal al Republicii Federale Ger
mane.

★
MOSCOVA 9 (Agerpres). — TASS trans

mite: La 9 septembrie, N. A. Bulganin, 
președintele Consiliului de Miniștri al 
U.R.S.S., a oferit în Marele Palat al Kremli-

In stabilirea unor relații normale între 
Uniunea Sovietică și Republica Federală 
Germană sînt interesate și celelalte popoare 
ale Europei. Ele au toate temeiurile să ma
nifeste îngrijorare în legătură cu planurile 
anumitor cercuri care vor să împiedice îmbu
nătățirea relațiilor dintre țările noastre, să 
folosească lipsa de relații normale pentru a 
semăna vrajbă între Uniunea Sovietică și 
Germania occidentală. Planuri de acest fel 
care poartă în sine primejdia unui nou 
război și mai distrugător în Europa, amenin
ță securitatea popoarelor Europei. De aceea, 
cine tinde spre consolidarea păcii în Eu
ropa nu poate să nu dorească normalizarea 
relațiilor dintre Uniunea Sovietică și Repu
blica Federală Germană.

Stabilirea unor relații normale, bazate pe 
încredere și respectarea intereselor reciproce, 
ar înlătura piedicile din calea colaborării 
pașnice între țările noastre și ar contribui 
în felul acesta la întărirea securității po
poarelor europene.

In ciuda pierderilor și a distrugerilor 
grele, pe care le-a avut de suferit în ultimul 
război, poporul sovietic nu nutrește senti
mente rele față de poporul german. 
Acest lucru este dovedit, mai ales, de faptul 
că între Uniunea Sovietică și Republica 
Democrată Germană s-au statornicit relații 
bune, prietenești, care se dezvoltă și se în
tăresc, bazîndu-se pe principiile egalității în 
drepturi, respectării reciproce a suveranității 
și neamestecului în treburile interne.

Guvernul sovietic, în măsura în carte a- 
ceasta depinde de el, ar dori să aibă relații 
bune cu Republica Federală Germană.

Sîntem de părere că nu trebuie să existe 
piedici în calea stabilirii unor asemenea re
lații dacă se ține seama de interesele popoa
relor Uniunij Sovietice și Germaniei precum 
și de interesele menținerii păcii în Europa.

Este îndeobște cunoscut că conferința de 
la Geneva a șefilor guvernelor celor patru 
puteri a contribuit la destinderea încordării 
internaționale. In momentul de față s-au 

Declarația
colaborare internațională. Aceasta este cea 
mai nobilă sarcină care trebuie rezolvată de 
oamenii de stat ai zilelor noastre. Toate a- 
cestea nu sînt pentru noi numai vise sau 
teorii. Ori de cite ori guvernului meu i s-a 
ivit în politica sa posibilitatea de a acționa 
în felul acesta, el a făcut-o. îmi permit să 
amintesc că intr-o declarație specială, Re
publica Federală și-a asumat obligația de 
a renunța la folosirea forței. In afară de a- 
ceasta pot să amintesc că prin tratatele de
fensive încheiate, Republica Federală a re- 
runțat de bună voie la producerea de arme 
atomice, biologice și chimice.

Dar pentru ca pacea să dea toate roa
dele, ea nu trebuie amenințată, ea trebuie 
asigurată. Elementul tragic al actualei si
tuații internaționale este că noul nostru stat 
se află într-o lume pe care și-au pus pece
tea marile probleme ale relațiilor dintre Est 
și Vest. Dacă în această situație am aderat 
la o organizație mai mare de state, în spe
cial prin crearea Uniunii Europei Occidenta
le și prin intrarea noastră în pactul Atlan
ticului de nord, factorul hotărîtor a fost ex
clusiv dorința noastră de a intări pacea. 
Niciodată și pentru nimeni nu a avut vre
un rol ideea că această organizație occiden
tală poate fi folosită ca mijloc de agresiune. 
Prin structura lor, aceste două tratate nu 
pot servi ca mijloc de agresiune.

In afară de aceasta, tratatul cu privire la 
crearea Uniunii Europei Occidentale conți
ne clauze care prevăd sancțiuni atît de e- 
ficace pentru tendințele agresive îneît a- 
cestea din urmă sînt de fapt excluse cu 
desăvîrșire. Consider că aceste clauze sînt 
atît de importante incit, încă acum cîțivâ 
ani, am arătat că ele conțin elemente ale unui 
sistem de securitate care ar putea eventual 
să fie aplicate pe scară mai largă și care 
ar putea astfel contribui pe deplin la crea
rea unui sistem mai larg de securitate. Am 
în vedere în această privință renunțarea de 
a recurge la forță, pe care am menționat-o, 
privarea agresorului de drepturile de aliat, 
obligația de a acorda ajutor țării supuse a- 
gresiunii precum și limitarea armamentelor 
și controlul asupra lor, pe care ne-am obli
gat să le înfăptuim în baza tratatului a- 
mintit. Indiferent cînd ar fi îndeplinite con
dițiile care să permită crearea unui sistem 
de securitate de natură să lichideze prăpa
stia dintre Est și Vest, Republica Federală 
nu va refuza să participe la el.

In nota dvs. din 7 iunie, prin care ne-ați 
adresat invitația, dvs., domnule președinte al 
Consiliului de Miniștri ați subliniat ca idee 
fundamentală „normalizarea relațiilor între 
Uniunea Sovietică și Republica Federală Ger
mană". Cred că prin aceasta dvs. ați rezu
mat ceea ce dorim și noi, în vederea norma
lizării relațiilor noastre cu popoarele Uniunii 
Sovietice și amutne : pace, securitate, colabo
rare economică și evitarea. încordării și 
de aceea, este desigur just cum spuneți în 
nota dvs. că „interesele păcii și securității 
europene, la fel ca și interesele naționale 
ale popoarelor sovietic și german, cer“ a- 
ceastă normalizare.

Ce se poate face deci pentru a pune ba
zele normalizării acestor relații ? Nu cred 
că este suficient să se interzică războiul, să 
se creeze un sistem de securitate și să se 
stabilească într-o anumită măsură, in mod 
mecanic, relații diplomatice, economice și 
culturale. Sînt ferm convins mai curînd că 
o adevărată normalizare a relațiilor poate 
fi obținută numai printr-o analiză a cauze-

★

cancelarului federal, dr. E. Mohr, trimis, 
șeful protocolului din Ministerul Afacerilor 
Externe.

La discuția dintre N. A. Bulganin și K. 
Adenauer au fost de față V. M. Molotov, 
prim vicepreședinte al Consiliului de Mi

niștri al U.R.S.S, și ministru al Afacerilor 
Externe al U.R.S.S. și V.'S. Semionov, loc
țiitor al ministrului Afacerilor Externe al 
U.R.S.S.

Trebuie să repet încă odată aici: nu for
mulez nici un fel de „condiții preliminare", 
vorbesc despre normalizarea însăși. Scin
darea Germaniei este un fenomen anormal. 
Ea contravine dreptului divin și uman și na
turii însăși. Nu consider că ar fi util să 
aduc în convorbirea cu dumneavoastră argu
mentul „realității", deoarece o împrejurare 
reală, hotărîtoare este convingerea generală 
că această scindare nu poate și nu trebuie să 
fie menținută. Să încercăm în cadrul tra
tativelor noastre să facem un pas înainte 
în această problemă. Un caz contrar există 
primejdia ca în inima Europei să se mențină 
c.el mai serios focar de încordare. In Europa 
r.u poate exista o securitate adevărată fără 
restabilirea unității Germaniei. Trebuie să 
înlăturăm acest focar primejdios de crize, 
în jurul căruia se pot aprinde ușor pasiunile 
ți să avem din timp grijă să satislacem 
cererea elementară a poporului german.

Cunosc obiecțiunea că Germania unificată 
ar putea să reprezinte o primejdie pent u 
Uniunea Sovietică. Ingăduiți-mi în primul 
rîr.d să răspund la aceasta că. după pă
rerea unanimă a tuturor participanților la 
tratatul german și anume Republica Fede
rală, Statele Unite ale Americii, Marea 
Britanie și Franța, problema participării 
Germaniei la vreun sistem de alianțe și la 
care anume, trebuie să fie rezolvată absolut 
liber de guvernul întregii Germanii și de 
parlamentul întregii Germanii. Dacă Uniu
nea Sovietică consideră că securitatea ei va 
avea de suferit în urma reunilicării Germa
niei, sîntem absolut gata să facem tot ce 
depinde de noi pentru a colabora la un 
sistem de securitate care să înlăture și a- 
ceste temeri.

Cred că simultan cu tratativele privind 
modul de restabilire a unității Germaniei 
trebuie să ne gîndim la un sistem de secu
ritate pentru Europa. Atunci cînd începem 
să discutăm în comun problemele stabilirii 
relațiilor diplomatice, economice și culturale 
trebuie să ne călăuzească recunoașterea a- 
cestei necesități. Guvernul federal este de 
părere că stabilirea unor astfel de legături ar 
putea fi deosebit de utilă pentru cele două 
țări și pentru relațiile dintre ele. Contactul 
direct între cele două guverne va înlesni, 
fără îndoială, celor două părți să elaboreze 
concluzii mai exacte, bazate pe înțele
gerea și aprecierea justă a situației reale. 
Fără îndoială, că condițiile economice ale 
celor două țări oferă posibilități de com
pletare reciprocă. Restabilirea schimbului 
de valori culturale și lucrări științifice este 
de asemenea un obiectiv care trebuie salutat.

Ingăduiți-mi, domnule președinte al Con
siliului de Miniștri, să rezum în felul ur
mător esența celor spuse de mine.

Salut cu recunoștință această posibilitate 
de a duce tratative sincere. Sînt conștient 
de dificultățile pe care le întîmpină aceste 
tratative care pot fi doar un început. Sensul 
acestor tratative este după mine de a dis
cuta sarcina normalizării relațiilor noastre 
în conexiunea expusă de mine ca un singur 
tot. îmi exprim speranța și doresc ca 
după încheierea vizitei noastre la AAoscova 
actualele noastre tratative să poată conti
nua într-un fel oarecare, asupra căruia 
putem cădea de acord. Sînt convins că în 
acest caz eforturile noastre vor duce în cele 
din urmă la un rezultat care va fi util nu 
numai popoarelor pe care le reprezentăm, 
ci și cauzei păcii și securității întregii lumi.

nului un dejun în cinstea cancelarului fede
ral al Republicii Federale Germane, dr. K- 
Adenauer, și a membrilor delegației guverna
mentale a R.F.G.

Din partea sovietică au ’ participat: N. S. 
Hrușciov, L. M. Kaganovici, G. M. Malenkov, 
V. M. Molotov, M. G. Pervuhin, M Z. Sa
burov, M. A. Suslov; I. G., Kabanov, minis
trul Comerțului Exterior; A. A. Gromîko, 
V. V. Kuznețov și V. S. Semionov, locțiitori 
al ministrului Afacerilor Externe al U.R.S.S. 
și alții..

In cîteva rîndurl
• Ziarul american „Des Moines Regis

ter" a publicat o serie de articole, consacrate 
vizitei in Uniunea Sovietică a delegației a- 
gricole americane. Intr-un articol se subli
niază unitatea care există in rindurile 
poporului sovietic in ceea ce privește rezol
varea problemelor care stau in țața lui, ară- 
tindu-se că „atașamentul țață de ideologia 
comunistă este aproape de lOO°/o“. Statele 
Unite, se spune in articol, ar putea ciștiga 
mult prin încurajarea continuării schimbului 
de vizite. (TASS).

o In dimineața zilei de 8 septembrie a 
părăsit Copenhaga, plecind la Moscova, 
Smoerun, ministrul Agriculturii al Dane
marcei, împreună cu soția, precum și o dele
gație de reprezentanți a diferite organizații 
agricole. (TASS).

O In luna august, avioane ciankaișiste au 
pătruns de 420 de ori in spațiul aerian al 
provinciilor Fuțzian, Cijețzian și Țziansu 
(R. P. Chineză). In aceeași perioadă, vasele 
de război și unitățile artileriei ciankatșisle 
din insula Quemoi au tras peste 370 de 
obuze împotriva insulei Taderr, a insulei 
Siaoden și împotriva orașelor Amoi, Lianhe 
si Vetou din provincia Fuțzian, precum și 
împotriva unor vase comerciale ațlate in 
largul mării. (China Nouă).

o Theodor Blank, ministrul Apărării de la 
Bonn, pleacă la 10 septembrie la Paris pen
tru a face o vizită mareșalului Juin, coman
dantul suprem al forțelor N.A.T.O. din Eu
ropa centrală. El va fi 'însoțit de generalii 
Heusinger și Speidcl. (D.P.A.).

© Guvernele țărilor arabe au căzut de 
acord să convoace la 15 septembrie o con
ferință a miniștrilor Afacerilor Externe ai 
statelor-membre ale Ligii țărilor arabe, in 
vederea examinării noilor propuneri pre

zentate de Johnston, reprezentantul special 
al președintelui S.U.A. in Orientul MijlociiT, 
cu privire la folosirea apelor fluviului Ior
dan. Presa egipteană arată că țările arabe 
resping noile propuneri americane, intrusă 
ele nu corespund intereselor arabilor. 
(TASS)

® După cum anunță ziarul „Manila Ti
mes", comandamentul armatei jilipineze a 
dat publicității un comunicat în care arată 
că în cursul lunii august forțele populare 
filipineze au atacat in cinci rinduri trupele 
guvernamentale. Cinci soldați din unitățile 
guvernului au fost uciși, iar 29 au fost ră
niți. (China Nouă).

• In Argentina a fost descoperit un nou 
complot îndreptat împotriva guvernului. Au
toritățile militare au emis mandate de ares
tare împotriva a cinci ofițeri superiori de la 
baza militară Rio Cierte, implicați in acest 
complot. (Agerpres).

0 Ziarul japonez ,,Asahi" anunță că în 
lagărele armatei americqne din Japonia sirii 
instruiți ofițeri ciankaișiști. Calificînd acesie 
fapte ca o „'încălcare vădită a pactului atne- 
ricano-japonez de securitate", „Asahi" arată 
că Japonia n-are nici un fel de acord care 
să permită S.U.A. să instruiască trupele 
ciankaișiste pe bazele militare din Japonia. 
(Kiodo Țqșin).-

o Grena declarată marți dimineața de 
docherii Zin portul New York continuă. La 
greuă s-au alăturat și docherii din porturile 
Philadelphia și Baltimore, hi total au înce
tat lucrul 33.000 de docheri. Docherii din 
Canada, membri ai aceluiași sindicat ca și 
cei din New York — Asociația Internaționa
lă a docherilor — au anunțat că în semn 
de solidaritate cu greviștii din S.U.A. nu 
vor descărca vasele îndreptate din porturile 
americane spre cele canadiene (Agerpres).

Festivitatea de deschidere a
Vineri dimineața, la poligonul Tunari a 

avut loc festivitatea de deschidere a primu
lui campionat european de tir pentru bărbați, 
femei și juniori.

in sunetele marșului sportiv prin fața tri
bunei defilează echipele participante. Rînd 
pe rînd, trec echipele de trăgători din Aus
tria, Belgia, R. P. Bulgaria, R. Cehoslovacă, 
Danemarca, Egipt, Elveția, Finlanda, Fran
ța, Germania, R. P. F. Iugoslavia, Marea 
Britanie, Monaco, Norvegia, R. P. Polonă, 
Saar, Suedia, R. P. Ungară, U.R.S.S. și 
R.P.R.

După intonarea Imnului de stat al R.P.R., 
participanții la campionate au fost salutați 
de președintele Comitetului de organizare a

campionatelor europene de tir
primului campionat european de tir, Alexan
dru Siperco. Apoi, a luat cuvintul E. W. 
Karlsson, (Suedia), președintele Uniunii in
ternaționale de tir, care după ce ă mulțumit 
sportivilor romîni pentru ospitalitatea cu 
care au întimpinat pe concurcnți și a sub
liniat amenajările moderne pe care le pre
zintă poligonul Tunari, a declarat deschise 
campionatele.

După festivitatea de deschidere a cam
pionatelor, Ia standurile de armă liberă ca
libru redus, pistol viteză și talere au început 
întrecerile pentru insigna de trăgător maes
tru, urmînd ca probele contînd pentru cam
pionatele europene de tir să înceapă dumi
nică 11 septembrie. (Agerpres)

Al treilea joc al selecționatei de rugbi a orașului București 
în Anglia

Selecționata de rugbi a orașului București 
își încheie astăzi turneul prin Anglia. Cel 
de al treilea joc se va desfășura la Londra 
unde selecționata romînă va întîlni forma
ția locală „Harlequins",

Selecționata' noastră are un bun prilej de 
a confirma progresul rugbiului romînesc, 
progres apreciat de sportivii englezi cu 
prilejul întîlnirilor de la Swansea și Car
diff.

Campionatele republicane de atletism
Intr-un cadru sărbătoresc, vineri au în

ceput pe stadionul „Gh. Gheorghiu-Dej" din 
Cluj întrecerile finale ale campionatelor re
publicane de atletism pe anul 1955. La aceas
tă competiție participă peste 200 de atleți și 
atlete din numeroase orașe ale țării.

In prima zi a întrecerilor la majoritatea 
probelor au fost înregistrate rezultate care 
nu confirmă performanțele obținute de at- 
'cții noștri fruntași în ultimele luni. O com
portare mai bună au avut maeștrii sportului 
Ilie Savel care a cîștigat cursa de 400 m. 
garduri realizînd un timp meritoriu — 
52”2/10 — și Alexandra Sicoe, cîștigătoare a 
două titluri de campioană republicană în pro
bele de 100 m. și 400 m. plat. Un rezultat 
surprinzător a fost înregistrat în proba de 
20 km. marș, cîștigată de atletul Ion Păcu- 
iaru (Flamura-roșie) care cu timpul de lh 
36’25”8/10 a stabilit un nou record R.P.R. 
Vechiul record era de 1 h 36‘50”0 și aparți
nea lui Dumitru Paraschivescu. Locul doi a

revenit lui Paraschivescu cu 1 h 37‘06“6/10. 
Tot cu o surpriză s-a încheiat și proba de 
sărituri în lungime, care a revenit lui Traian 
Chitul cu rezultatul de 7,08 m. Favoritul pro
bei, 1. Wiesenmayer, a realizat numai 6,91 m. 
performanță cu care a ocupat locul 4.

In 3 din cele 10 probe desfășurate în pri
ma zi a concursului titlul de campion nu a 
putut fi decernat deoarece cîștigătorii au rea
lizat timpuri inferioare normelor stabilite de 
comisia centrală de atletism. Astfel, la 100 
m. plat I, Wiesenmayer, M. Pop și L. Marks 
au realizat H”0 (norma 10”9/10), la 5000 m. 
F. Moscovici a obținut 14’50”4/10 (norma 
14’49”0) și la ștafeta 3x800 m femei, echi
pa Știința a realizat 7’09”0 (norma 7'05’’0)-

Iată cîștigătorii qelorlalte probe : greutate 
bărbați : C. Crețu 14,89 m., 100 m. plat fe
mei : Alexandra Sicoe 12”3/10, 400 m. plat 
femei: Alexandra Sicoe 58”2/10, disc femei: 
Lia Manoliu 42,95 m.

întrecerile continuă.

Campionatele republicane de înot
La ștrandul Tineretului din Capitală au 

început vineri finalele campionatului repu
blican de natație pe anul 1955. Dintre rezul
tatele înregistrate în prima zi, se remarcă 
performanța maestrei sportului Sanda Pla
ton (C.C.A.) care a realizat la 800 m. liber 
rezultatul de 12’25”3/10 stabilind un nou 
record de senioare al R.P.R. Performanțe 
valoroase au realizat și Aurel Zahan (Di
namo) la 200 m. fluture bărbați (2’45”6— 
nou record R.P.R. de juniori cat. l-a). Eli- 
sabeta Bralu (Progresul) la 100 m. fluture 
(T32"2/10 nou record R.P.R. de junioare) 
și E. Nagy (Progresul) la 200 m. bras 
femei (3’20’7/10 nou record R.P.R. de 
junioare cat. 2-a). Un rezultat surprinză

tor s-a înregistrat în proba de 100 m. bras 
bărbați în care I. Mitrofan (Progresul) cu 
timpui de 1T4”5/1O i-a învins pe maeștrii 
sportului Felix Heitz și Vladimir Marchițiu. 
lată cîștigătorii celorlalte finale disputate 
ieri după amiază : 100 m. liber bărbați : I. 
Novac (C.C.A) l’01”5/10, 200 m. fluture băr
bați: Al. Popescu (Dinamo) 2’39”3/10, 200 
m. bras femei : Anca Rosetti (Progresul) 
T06”6/10. 100 m. fluture femei: Ecaterina 
Orosz (Progresul) l’27”3/10, ștafeta 4x200 
liber bărbați : C.C.A. (Heitz, Novac, Ștefan 
lonescu, Hospodar) 9’34”5/10. Campionatele 
continuă în cursul zilei de astăzi (de la 
ora 10 și 16).

Campionatele republicane de box
Cea de a cincea reuniune de box a finale

lor campionatelor republicane a atras aseară 
în tribunele stadionului Republicii aproape 
4000 de spectatori.

Cu mare interes a fost urmărită întilnrea 
dintre campionul țării la cat. cocoș, V. Șchio
pii (C.C.A.) și dinamovistul Fr. Ambruș II. 
După o întrecere de valoare Șchiopu a fost 
declarat învingător la puncte.

Iată cîteva din rezultatele tehnice mai im
portante : cat. muscă : M. Dobrescu învinge 
prin Ko. pe N. Zagoreanu ; Puiu Nicolae În
vinge la puncte pe M. Cristea ; cat. semiu- 
șoară: E- Mărgărit dispune, la puncte de P, 
Rînjea ; cat. semi mijlocie: C. lordache în
trece la puncte pe I. Pătran; cat. mijlocie: 
L. Coc învinge la puncte pe N. Bălan.
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